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Z V E Z E D E L O V N E G A L J U D S T V A Z A G O R E N J S K O 

PRED OBČINSKO KONFERENCO SZDL V RADOVLJICI 

Odkrito obravnavanje 
vseh perečih problemov na krajevnih konferencah — 

Dobra udeležba 
V soboto, 20. novembra bo v Radovljici občinska kon
ferenca SZDL. To bo pravzaprav ena prvih konferenc 
Socialistične zveze v Sloveniji. Zanjo so se v Radov
ljici temeljito pripravili tako krajevni odbori kot tudi 
občinski odbor. O tem nam je povedal nekaj misli 
predsednik občinskega odbora v Radovljici tovariš 
Ljubo Meglic. 

V obdobju od septembra 
dalje je bilo politično delo v 
krajevnih organizacijah kot 
pri občinskem odboru zelo 
razgibano. V tem času se je 

jttvrstilo več posvetov pred
sedstva m plenumov, na ka
terih j« SZDL spremljala 
aktualna družbeno politična 
in gospodarska vprašanja ter 
sproti informirala svoje člane 
o pomenu gospodarskih ukre
pov. Vse krajevne organiza

cije pa so uspešno izvedle 
svoje krajevne konference. 
Le4e so imele v Večini kra
jev izrazit delovni značaj in 
tudi obisk je bil kar zado
voljiv, celo za 50% boljši kot 
na nedavnih zborih volivcev. 

Člani SZDL so na konfe
rencah obravnavali največ 
gospodarske zadeve v zvezi z 
reformo. Gospodarske ukrepe 
so v veČini primerov ocenili 
ugodno ter jih sprejeli kot 

15 milijonov dolarjev 
Spričo povečanega izvoza smo lahko izdvojili nadalj

njih 15 milijonov dolarjev za uvoz blaga za široko potroš
njo. S tem bomo izpopolnili pomanjkljivo izbiro na doma
čem trgu, hkrati pa bo uvoz orožje v boju zoper tiste 
proizvajalce, ki bi želeli svoje slabosti v proizvodnji skriti 
za povečane cene. 

Uvozili bomo tekstilno btego, kovinsko galanterijo, 
poldrug milijon ženskih nogavic, razno tehnično blago, 
britvice, avtomobile itd. Uvozili bomo tudi približno 
120.000 ton sladkorja in še 23,3 milijona jajc. 

S temi količinami blaga bo država intervenirala na 
trgu, da prepreči poviševanje cen. Jajca bodo na primer 
prodajali po 50 dinarjev komad. Razne govorice, ki so se 
zadnji čas razširile o novih podražitvah, predvsem živil, 
torej ne drže. Nekaterim so seveda take govorice všeč in 
bodo dražili svoje blago vse dotlej, dokler jim bodo ljudje 
nasedali. , 

nujne v prizadevanjih za sta
bilizacijo našega gospodar
stva. Izkazalo pa se je na 
teh konferencah, da člani 
SZDL, o nekaterih stvareh le 
niso bili dovolj informirani. 
Tak je primer z gibanjem za
poslovanja oziroma odpušča
nja delavcev. Čeravno v ra
dovljiškem, bohinjskem in 
blejskem območju delovne 
organizacije v nobenem pri
meru niso po nepotrebnem 
ali neutemeljeno odpuščale 
zaposlenih, se je med ljudmi 
vendarle širilo napačno raz
položenje. Zmanjšanje števila 
zaposlenih so povzročila le v 
nekaterih primerih objektiv
ne razmere. Izjemen pa je 
primer TIO Lesce, kjer so 
zaradi celotne reorganizacije 
dela, morali zmanjševati šte
vilo zaposlenih. V obdobju od 
januarja do novembra letos 

*pa^ je število zaposlenih v 
občini celo naraslo od 9.067 
na 9.148. _ j . B . 

S SEJE SKUPŠČINE OBČINE KAMNIK 

Nedosledno 
izpolnjevanje obveznosti 

do sofinanciranja strokovnega šolstva 
in družbenih služb 

Zadnja seja zbora delovnih skupnosti občine Kamnik, ki 
je bila v petek prejšnji teden (12. novembra) in ki so se je 
udeležili tudi predsedniki delavskih svetov in direktorji go+ 
spodarskih organizacij, je bila prazaprav prej sproščen in 
demokratičen pogovor o tem, kako poteka združevanje sred-* 
stev za finaclranje strokovnega šolstva in za razvoj družbe
nih služb, kot pa seja. Predstavniki skupščine so povedali, 
da posebno nekatere gospodarske organizacije zelo nedosled* 
no izpolnjujejo pogodbene obveznosti in da nekaterih pogodb 
za sofinanciranje strokovnega šolstva in družbenih služb celo 
nočejo skleniti, predstavniki pa so navajali svoje težave in 
zagotavljali, da bodo vse obveznosti do konca leta poravnali. 

Za financiranje strokovne
ga šolstva je skupščina obči
ne Kamnik že lani pozvala 
vse gospodarske organizacije, 
naj združijo 40% od 2,5% 
sredstev od bruto osebnih 
dohodkov, k i so po predpisih 
namenjena za strokovno izo
braževanje in k i se smejo 
uporabljati tudi za financira
nje strokovnih šol. Obvezno
sti občine do sofinanciranja 

strokovnih šol II. stopnje so 
znašale lani 58,103.000 din, ta 
temu pa je treba prišteti ša 
28,747.000 din za gimnazijo 
Kamnik. Obveznost gospo
darskih organizacij (40 % od 
2,5 % sredstev od bruto oseb
nih dohodkov) je znašala lani 
49,181.000 din, vendar je bilo 
kljub številnim investicijam 
podpisanih pogodb le za 

(Nadaljevanje na 2. strani) 

GOZDNA CESTA GOZD MARTULJK—SREDNJI VRH 

približala svet tišine 
Ko so pričeli leta 1961 pro

jektirati cesto Gozd Martuljk 
•— Srednji vrh, so se prebival
ci Srednjega vrha upirali nje
ni gradnji. Bali so se, da bo
do tako zgubili zaslužek, saj 
so le njihovi konji mogli 
spravljati v dolino les iz bo-

Predsednik skupščine občine Jesenice Ludvik Slamnik je prerezal trak in simbolično odprl 
novo cesto 

gatih gozdov. Sčasoma so 
prebivalci spoznali kaj vse 
j im lahko prinese tesnejša 
povezava z dolino. 

Cesto je gradilo Gozdno 
gospodarstvo Bled, a finan
cirala jo je skupno z občino 
Jesenice. V ponedeljek jo je 
slovesno odprl predsednik 
skupščine Jesenice Ludvik 
Slamnik. 

Gradnjo so odločili pred
vsem trije momenti. Pove
zava vasi z dolino je bila 
nemogoča. Težke kozje steze 
so lahko premagovali le zdra
vi domačini. Bogate gozdove 
(1400 ha) ni bilo mogoče iz
koriščati na sodoben način in 
je bi l zaradi tega les iz teh 
krajev zelo drag. Z zgraditvi
jo ceste so se ogprle neslu-
tene možnosti razvoja turiz
ma na idealnih smučarskih 
terenih ob čudoviti panorami. 

Čeprav je dolžina maka
damske ceste le 2,5 km, so 
bili za gradnjo precej visoki 
stroški (59 milijonov din za 
kilometer). Vsa cesta je vse
kana v skalo. Pri delih, ki so 

se pričela leta 1963, so morali 
odstraniti 20.50 m 3 najrazlič
nejšega izkopanega materiala, 
kar znese 10 m 3 na 1 meter 
ceste. Na tem kratkem odse
ku so morali zgraditi dva 
mostova, en predor in dve 
serpentini. Cesta ima tudi 
svojo tehnično zanimivost. 
Ena serpentina je narejena z 
armirano betonskimi elemen
ti . To je prvi primer, da so 
uporabili ta način gradnje. 
Samo ta serpentina je stala 
5 milijonov dinarjev. 

Ko smo prišli na otvoritev, 
smo se spraševali, zakaj to
liko govora o majhni cestici 
pod špikovo skupino? Svoje 
mnenje smo spremenili že po 
nekaj metrih vožnje, ko nas 
je popeljala v čudovit svet, 
ki bo sedaj dostopen vsako
mur. Prepričani smo, da bo 
cesta omogočila v tem delu 
hiter in nadvse uspešen raz
voj turizma, saj si ljudje 
žele miru, a po novi cesti 
pridemo v pravi, čudoviti 
svet tišine. 
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OBRATNE AMBULANTE ŠTIRIH KRANJSKIH KOLEKTIVOV 

Privilegiji nekaterih zavarovancev 
Največ zdravnikov na posameznika, največ pregledov in največ bolezni! 

Pri štirih podjetjih v Kranju (Iskra, Tekstilindus, Sava 
in Planika) delujejo posebne obratne ambulante. Te naj bi 
prihranile zaposlenim potovanja k zdravnikom, se spoznavale 
z delovnimi mesti in razmerami v podjetjih bi tako uspešneje 
delovale, predvsem v preventivi. 

Toda po nekaterih podatkih 
pričakovanih uspehov ni. Na 
skupno 11.500 zaposlenih za
varovancev je v teh ambu-s 

lantah zaposlenih 49 zdrav
niškega in pomožnega osebja 
izmed katerih 10 zdravnikov, 
2 stomatologa itd. To je omo

gočilo, da so se zavarovanci 
večkrat zatekali k zdravni
kom kot ostali zavarovanci v 
občini. 

Spričo tolikega osebja in 
tolikih pregledov bi bilo pri
čakovati, da je tu manj obo
lenj. To pa ne drži. V treh 
primerih so imeli število bo
lezenskih izostankov na za-

OTROŠKO VARSTVO V KRANJSKI OBČINI 

enako jugoslovanskemu povprečju 
V obdobju zadnjih dveh let sta bili na področju kranjske 

komune odprti dve vzgojno varstveni ustanovi, in sicer v 
Stražišču ter v Šenčurju. Ustanovo v Stražišču je z lastnimi 
sredstvi dogradil delovni kolektiv Tekstilindusa za predšolske 
otroke in dojenčke. O taki ustanovi razmišlja tudi kolektiv 
tovarne Sava. 

V zadnjem času so vzgojno 
varstveni zavodi v nekoliko 
boljšem položaju, ker so 
osebni dohodki tehničnega 
osebja kriti iz sklada za 
šolstvo, a poleg tega prispe
va občinska skupščina sred
stva za socialno ogrožene 
otroke. 

Z varstvom otrok v kranj
ski komuni pa še ne moremo 
biti zadovoljni. Od okoli 13 
tisoč otrok do 15. leta starosti 
je v organiziranem varstvu 
le 4,1 odstotek otrok. To je 
sicer jugoslovanski povpre-
ček, vendar se vseeno lahko 
ob tem zamislimo. 

Organizirano otroško var
stvo narekujejo najrazličnej
ši faktorji. Upoštevati mora
mo, da je v kranjski občini 
zaposlenih preko 48 odstot
kov žensk in da po strukturi 
prevladujejo delavske. druži
ne, kar ni primer v dugih de
lih države (v kmečkih druži
nah varstvo otrok ni tako 
pereč problem). Upoštevati 
moramo tudi to, da je pro

duktivnost dela v veliki meri 
odvisna tudi od urejenosti teh 
problemov. 

Ce v tej luči pogledamo 
na jugoslovansko povprečje, 
4,1 odstotek, moramo ugoto
viti, da je v naši občini orga
nizirano otroško varstvo za 
okoli 6 do 8 odstotkov pod 
jugoslovanskim povprečjem, 
saj bi glede na zaposlenost 
žena moralo biti v varstvenih 
ustanovah od 10 do 12 odstot
kov otrok. 

Ob vsem navedenem pa bi 
nam moralo biti jasno, da bi 
bilo odveč postaviti zahtevo 
le prod občinsko skupščino. 
Zgledu Tekstilindusa in raz
mišljanju kolektiva Save bi 
morale, poleg občinske skup
ščine, slediti tudi ostale go
spodarske organizacije. Za
misliti se morajo vsaj ob po
datku, da je v varstvenih 
ustanovah le 43 dojenčkov! 
V kakšnem duševnem polo
žaju pridejo njihovi delavci 
na delo, če imajo doma ne
preskrbljenega otroka!? 

Na ta pereč problem so 
opozorili tudi udeleženci na 
I. letni konferenci Občinske 
zveze društva prijateljev mla
dine pretekli teden v Kranju. 
Prizadevanju občinske zveze 
D P M se bodo morali priklju
čiti vsi občani, ker ga bo le 
tako mogoče v doglednem 
času rešiti. A . 2. 

Novo za Jesenice 
Komunalno podjetje na Je

senicah je ustanovilo posebno 
enoto, k i se bo bavila z grad
njo in rekonstrukcijo komu
nalnih objektov (kanalizacij
sko omrežje, pločniki, občin
ske ceste, zelenice, manjši 
mostovi itd.). Prebivalci Je
senic pričakujejo, da bo se
daj mesto lepše in da bodo 
objekti bolje vzdrževani in 
urejeni. 

varovanca (stalež) iznad ob
činskega povprečja in le v 
kolektivu Sava so na bolj
šem. 

Taki in drugi podatki so 
vzpodbudili svet za zdravstvo 
pri skupščini občine Kranj, 
da je začel o tem razpravlja
ti. Ugotovili so, da so te am
bulante preveč ločene, med 
njimi in med zdravstvenim 
domom kot osrednjo zdrav
stveno ustanovo ni sodelova
nja, ni izmenjave izkušenj. 
Spričo tega, da je taka orga
nizacija zdravstvene službe 
pri nekaterih delovnih orga
nizacijah, da pa je cela vrsta 
manjših kolektivov in ostalih 
zavarovancev izven teh am
bulant, so menili, da to po
meni določen privilegij neka
terih. Seveda ne nameravajo 
tega omenjevati. Težijo 16, 
da bi se zdravstveno osebje 
teh ambulant vključilo v de
žurstvo zdravniške službe v 
Kranju sploh, da bi sodelo
vali med ambulantami in po
dobno. 

O tem je že razpravljal svet 
za zdravsto, na seji skupšči
ne občine, k i bo v četrtek, 
pa bodo o tem poročali od
bornikom. Prav tako bodo 
odborniki na četrtkovi seji 
razpravljali o nekaterih pred
logih volilcev na zazidalne in 
urbanistične načrte v Šen
čurju, Preddvoru, Goricah in 
na območju med Orehkom 
in Drulavko. 

Nedosledno 
izpolnjevanje... 
(Nadaljevanje s 15 strani) 

31,720.000 din, vplačanih pa JE 

bilo na račun teh pogodb d" 
konca leta le 23,700.000 din-
Letos so nekatere gospodar-

ske organizacije vplačale & 
4,546.000 din, tako da je bil" 
skupno plačanih lanskih ob' 
veznosti po pogodbah l e 

28,246.000 din, kar je DMOO.OO0 

din manj kot je bilo pogod' 
bno dogovorjeno. 

Letošnji znesek (po Istil* 
kriterij kot lani) znaša okrog 
63 milijonov din, medtem k" 
so gospodarske organizacij 
podpisale pogodbo le z 3 

36,389.000 din, do konca "f 
tobra pa so plačale le 17,̂  
tisoč din. 

Prav tako gospodarske " t -

ganizacije ne izpolnjujejo p"* 
godbenih obveznosti za r*z' 
voj šolstva, zdravstva in otr°' 
škega varstva, ki se po P0" 
sebnem načinu plačevanj5 

odvajajo v sklad za razv'°J 
družbenih služb. 

Na seji so po živahne"1 

razgovoru ugotovili, da je 1*' 
prostovoljnjega združevanj3 

sredstev po načelu solidam0' 
sti in popolnega medsebojne 
ga zaupanja dober način & 
financiranje strokovnega šol' 
stva in družbenih služb, za'" 
so sklenili, da bodo vse %v 

spodarske organizacije, ki j* 
niso sklenile pogodi ali P 
pogodbenih obveznosti Še ni' 
so poravnale, sklenile s 6kuF 
ščino oz. s pristojnimi sklad' 
čimprej ponove pogodbe M 
neporavnane obveznosti 1 3 

lansko in letošnjo leto, ki j''1 

morajo do konca leta seved3 

tudi plačati. 

PO IZVAJANJU PREDSEDNIKA IS SLOVENIJE 

GLAVNE TEŽAVE 
Kot smo že zadnjič poročali, je predsednik Izvršne
ga sveta Slovenije Janko Smole imel v torek pred 
kolektivom Tekstilindus daljši govor o današnjih 
gospodarskih problemih ob uveljavljanju reforme. 
Potem je odgovarjal na nekatera vprašanja. Zaradi 
aktualnosti tematike posredujemo bralcem nekaj 
osrednjih misli iz predsednikovega izvajanja. 

Z novim podvozom ob tovarn TekstiHndus v Kranju, ki ga 
končujejo te dni, bodo končno odstranili težave, ki so na
stale ob lanski prestavitvi tirov na kranjski železniški postaji 

MANJ INTERVENCIJ 
Ukrepi ob gospodarski re

formi v teh štirih mesecih še 
niso mogli pokazati vseh re
zultatov, ki jih pričakujemo. 
Za tako oceno bo treba več 
let. Zlasti še, ker ne gre zgolj 
za ekonomske pokazatelje, 
marveč tudi za utrjevanje sa
moupravnih odnosov v našem 
družbenem sistemu. Osrednja 
težnja je, da dobivfc človek — 
samoupravljavec čimveč be
sede v proizvodnih odnosih, 
da bi bilo čkn manj posre
dovanj in intervencij »od zgo
raj«, skratka, da se zmanj
šuje vloga države. Doseda
nji sistem je dopuščal, da 
se je preko energetskega si
stema, politike devi?, obrat
nih sredstev in podobno za
megljevalo pravo stanje. 

KDO NAJ KREDITIRA 
POTROŠNIKA 
Mnoga naša podjetja so 

prišla v težave zlasti zaradi 
pomanjkanja obratnih sred
stev. V dosedanji gospodar
ski praksi se je bila uvelja
vila miselnost, in sam sistem 
je to omogočal, da podjetje 
ni skrbelo, da bi del svojega 
dohodka izdvajalo v obratna 
sredstva, se pravi v tisti sklad, 
ki omogoča poslovanje. Zato 
se tudi niso zanimali, ali je 
njihovo blago obtičalo po 
skladiščih in trgovinah, kajti 
zdelo se jim je, da to ni več 
njihova stvar. Zato so morali 
dajati velika sredstva iz cen
tralnih skladov, da so kredi
tirali trgovino in potrošnika. 
Vsa ta sredstva pa smo dobi
li fa emisije, se pravi s pre

prostim tiskanjem, denarja-
To pa je negativno vplival0 

na proizvodnjo, ustvarjalo Je 

umetni pritisk na tržišče if1 

zniževalo standard, ker je bil 
denar vse manj vreden. PrO' 
da j a avtomobilov, televizof 
jev, pohištva in drugega blaž3 

se danes že kaže v drugačni 
luči. Normalno je, in v svet11 

je to običajna praksa, da p0' 
trošnik kupuje take predmê  
na kredit. Toda ne z drža '̂ 
nim, torej našim skupnim de 
narjem. Nakup bi morala 
kreditirati sama proizvodnja 
oziroma podj. preko ustrezni 
banke. Proizvodnja bi moral3 

kreditirati trgovino in potro?' 
nika, če je potrebno, škrat k3 

s svojimi sredstvi pomagal 
da gre blago v prodajo. 

ŠE VEDNO NA REPU 
To velja za naš izvoz. Leto? 

bo približno za 24 odstotkê ' 
višji kot lani, vendar je to # 
malo v primerjavi z drugirD| 
državami. V Sloveniji naj bi 
letos izvozili blago v vredne 
sti 120 dolarjev na prebivale* 
a Bolgarija je že dosegla 2$ 



r 
Gospodarske 

novice 
DVA SEJMA 

Te dni sta v Sloveniji 
kar dva sejma. Medna
rodni sejem pohištva in 
opreme v Ljubljani in se
jem gostinske opreme v 
Mariboru. Na ljubljan
skem sejmu razstavljajo 
svoje izdelke domala vsi 
prebivalci pohištva iz Ju
goslavije, razen tega pa 
več tujih firm razstavlja 
pribor in opremo za lesno 
industrijo. Na maribor
skem sejmu je razstavlje
no vse kar potrebuje so
dobno gostinstvo. Oba 
sejma bodo zaključili 21. 
novembra. 

SETEV KASNI 

Do prvega snega so po
sejali s pšenico približno 
835.000 hektarov zemljišč. 
To pomeni, da je poseja
nih le 40% predvidenih 
površin. Lani je bilo v 
istem času posejanih že 
1,200.000 hektarov zemljišč 
s pšenico. 

NAŠA PODJETJA 
NA CEYLONU 

Mariborska »Hidromon-
taža« tn splitski »Kon
struktor« bosta gradila 
na Cevlonu hidrocentralo. 
Vrednost opravljenih del 
bo znašala približno 20 
milijonov dolarjev. 

V . J 

»ISKRA« V NOVIH POGOJIH 

Ohrabrujoči rezultati 
Proizvodnja v vseh tovarnah Iskre narašča 

Dobri izvozni rezultati 
Kolektivi Iskre so se v novih pogojih temeljito lotili posla. 
Spoznanje, da je samo znotraj posameznih delovnih organi
zacij moč najti rešitev za nastale težave, je po vsemu sodeč 
ugodno delovalo na organizatorje proizvodnje in proizvodnjo 
samo. Ne malo zaslug za ugodnejši tok proizvodnje in izvoza 
pa ima tudi nova organizacija podjetja, k i vsakomur zago
tavlja le tisti delež, k i si ga bo sam ustvaril. 

Kljub mnogim težavam, 
zlasti kar. zadeva nabavo su
rovin in ostalega reproduk
cijskega materiala, je kranj
ska tovarna Elektromehanika 
v oktobru dosegla visoko 
proizvodnjo in se je med 
vsemi kranjskimi industrij
skimi delovnimi organizacija
mi uveljavila na prvem me
stu. 

Ugodne rezultate je dose
gla nova Iskra zlasti pri iz

vozu. Skupno so v desetih 
mesecih izvozile vse tovarne 
za 3,262.914 dolarjev blaga ali 
domala dvakrat več kot lani 
vse leto. V oktobru je bila 
vrednost izvoza 363.415 dolar
jev, kar je *sicer nekoliko 
manj kot v avgustu in sep
tembru, a vendar precej. 
Računajo, da bodo do konca 
leta izpolnili povečan plan 
izvoza. 

Kranjska tovarna Elektro

mehanika je izvažala največ 
v Turčijo, i.n sicer električne 
števce, telefonske centrale in 
kinoprojektorje. V Švico je 
izvozila električne vrtalne 
stroje, v Zahodno Nemčijo 
releje, v Združeno arabsko 
republiko avtomatske tele
fonske centrale, v Iran pa te
lefonske aparate. 

Tovarna elektromotorjev v 
Železnikih je v oktobru za 
4,5 % prekoračila planirane 
količine za izvoz. Dosegla je 
rekorden izvoz malih elektro
motorjev, ki jih vse izvaža v 
ZDA. 

Dosedanji uspehi so dooer 
obet za naprej. 

: l # K, - ...T* ' ' , ,,. _ t it" 
Jeseniški »Supermarket« je že dobil svoj izgled, fe dni bodo pričeli polagati tlak in obloge. 
Računajo, da bodo dokončali za Jesenice res potrebno trgovino do novega leta 

JANKA SMOLETA V TEKSTILINDUSU V KRANJU 

SO Z A N A M I 

ŠKOFJELOŠKI 
KOLEKTIVI 
DO OKTOBRA 

Nove 
tažave v 

Škof ji Loki 
Ob pregledu tričetrtletnih 

delovnih uspehov so škofje-
loški kolektivi izražali opti
mizem, da bodo namreč le
tošnje delovne obveznosti do 
konca leta izpolnili. Toda v 
oktobru se ni dosti premak
nilo In dosežena proizvodnja 
po vrednosti še vedno z a 
ostaja za dobrih 10 odstot
kov. Izvozne obveznosti pa 
so v tem času prav za toli
ko (10 odstotkov) prekoračili. 
Težave, k i so bile domala 
ves čas s surovinami in pol
izdelki, se v zadnjem času 
ublažujejo. Toda sedaj ima
jo druge probleme — pri
manjkuje električne energi
je, ki utegne prav tako za
virati pozitivna prizadevanja 
delovnih organizacij. 

V primerjavi z desetimi 
meseci lani so nekateri ko
lektivi pokazali velik napre
dek. Tako so povečali pro
izvodnjo v Iskri (Železniki) 
za 64- odstotkov, v Odeji za 
19, v Marmorju za 15, v LIP 
za 7 odstotkov itd. Celotna 
industrija je dosegla 11,2 od
stotka večjo proizvodnjo, 
vendar je to še vedno le 
72,5 odstotkov letošnjih let
nih predvidevanj. 

• i • 

dolarjev. Vključevanje v med
narodni trg sili vse dežele, 
da vse več izvažajo. Pri nas 
nismo še izkoristili vseh mož
nosti. Merila v tem pogledu 
šele iščemo. Treba bo stimu
lirati vsako podjetje za pri
dobivanje deviz vključujoč 
sem bančne organizacije in 
podobno. Velike možnosti 
ima zlasti naš turizem. 
Seveda bo tudi tu treba izo
blikovati pfava merila, tako 
da bo tudi sam turizem za
interesiran za devize. 

i t 
PRIMITIVEN LOV 

Ob gospodarski reformi se 
veliko govori o notranjih re
zervah. Toda v glavnem do
slej »odkrivamo« zelo primi
tivno te notranje rezerve. 
Marsikje j ih iščejo v poveče
vanju discipline pri delu, v 
reprezentancah in celo v di
rektnem fizičnem naporu in 
odpuščanju. Bistvo rezerv pa 
je v dobro organiziranih stro
kovnih službah. Intelektual
no delo mora dati svoje, da 
bo fizični napor dosegel pra
vi učinek. Toda Dri tem smo 

preozki, začenši od samega 
štipendiranja, sprejemanja 
strokovnjakov in zaupanja v 
njihovo sposobnost. Dosti je 
primerov, da tako dolgoročno 
umsko delo prezgodaj obso
jamo na neuspeh in celo išče
mo dlako v jajcu, kar je 
samo škodljivo. 

REFORMA IN STANDARD 

Mnogo polemike je v zad
njem času tudi o tem, češ da 
je reforma znižala standard 
in se to ocenjuje kot nujna 
posledica. Res, predvideno je 
bilo, da bodo ob tem priza
deti posamezni kolektivi, slo
j i prebivalstva itd., toda v 
celoti življenjska raven pre
bivalstva ne bi bila smela 
biti nižja. Vseh gibanj in od
mevov na ukrepe reforme ni 
bilo moč vnaprej predvide
vati. Zato so določena niha
nja zajela širši obseg kot je 
bilo predvideno. Vendar to 
nikakor ni cilj, marveč le za
časni pojav. »Od zgoraj« se 
z zakoni in predpisi to ne da 
reševati, ker bi znova odprli 

pot administrativnemu pose
ganju v ekonomske zakonito
sti, kar je glavno nasprotje 
reforme. Zato je treba to re
šiti v sami proizvodnji, v de
lovnih organizacijah. Tu pa 
je treba iskati in izoblikovati 
merila, k i naj vsakemu da
jejo možnost, da si z večjo 
produktivnostjo in z drugimi 
oblikami sodelovanja pri or
ganizaciji proizvodnje in go
spodarjenju, pri uveljavljanju 
novatorstva iri podobno iz
boljšuje dohodek in življenj
sko raven. 

Tovariš Janko Smole je tu
di govoril o splošnem neza
upanju do trgovine, ki smo 
jo preveč osiromašili, da na 
sposobna širšega razvoja, so
delovanja in kooperacije s 
proizvodnjo, zatem o stano
vanjski politiki in o nekate
rih drugih aktualnih proble
mih današnjega razvoja. Pri 
tem je dejal, da so že za na
mi glavne težave in da se ci
l j i reforme že kažejo. v 

K. MAKUC 

Odpraviti 
nejasnosti 

pri tolmačenju novega zakona o gozdovih 
in utrjevanje medsebojnih odnosov 

Minuli petek je bil v Ra
dovljici na pobudo komisije 
za družbena in ekonomska 
vprašanja pri občinskem ko
miteju ZKS, širši razgovor o 
pomenu novega zakona o go
spodarjenju z gozdovi, zlasti 
v tistem delu, ki govori o so
delovanju kmečkih gospo
darjev — lastnikov gozdov. 
Razen članov komisije so se 
razgovora udeležili tudi se
kretarji osnovnih organizacij 
Z K s področja gozdarstva, 
predstavniki GG Bled, kme
tijskih zadrug in sekretariata 
za gospodarstvo SRS. 

Tak razgovor je narekova
lo več razlogov. Zakon, ki je 
bil te dni objavljen, je bil de
ležen izredne pozornosti. Ob
čani so razmišljali o njegovih 
novostih in ker je bil pre
malo publiciran, je bilo dosti 
netočnega tolmačenja, češ da 
je pred nami nacionalizacija 
gozdov, medtem ko je bila 
prisotna pri določenem kro

gu sodelavcev GG težnja, češ 
da bo nov zakon Izrinil last-« 
nika Iz gozdov. 

V radovljiški občini je 
namreč kar 3.126 davčnih za
vezancev lastnikov gozdov. 
Od 2.748 vseh kmetijskih go
spodarstev je čistih kmečkih 
k i so lastniki gozdov 32%. V 
Bohinju, na območju bivše 
občine, pa je kar 42% takih, 
k i živijo od kmetijstva in 
gozdarstva. Najmanj jih je na 
radovljiškem območju: gozd
nih površin je 32.000 ha, od 
tega 60% v družbeni lastnini, 
ostale pa v zasebni. 

V izredno živahni razpravi 
so poudarili, da je zakon pro
gresiven in omogoča bolj or
ganizirano sodelovanje in 
upravljanje občanov kot do
slej, da pa pomeni šele za
četek utrjevanja posebnih od
nosov med gozdno gospodar
skimi organbacij ami in kmeč
kimi gospodarstvi — lastniki 
gozdov. J. P. 



KULTURA IN PROSVETA 17./NOVEMBER 1965 * GLAS 

KRANJ: Zanimanje za resno glasbo 
V ponedeljek koncert pianista Marjana Lipovška 

z instrumentalnim ansamblom 

JESENICE: Slab uspeh 
Ob prvi redovalni konferenci izdelalo 

le 58 odstotkov dijakov 

Tako kakor v svetu se po-
javlija tudi pri nas vedno 
večji interes za obisk kon
certov resne ' glasbe. Za nas 
je nadvse razveseljivo, da so 
bi l i zadnji trije koncerti v 
organizaciji Koncertne po
slovalnice polno obiskani, 
saj so bile vstopnice za te 
koncerte že v predprodaji 
vse razprodane. 

V ponedeljek, 22. novem
bra bomo ob 17. uri v Kon
certni dvorani delavskega 
doma imeli priliko poslušati 
instrumentalni ansambel z 
našimi najboljšimi solisti kot 
so: pianist Marjan Lipovšek, 
violinist in koncertni mojster 
Slovenske filharmonije A l 
bert Dermelj, violinist Sreč
ko Zalokar, violončelist Vla
do Požar, kontrabasist, ne
kdanji član zagrebških soli
stov Jože Strašek, oboist 
Drago Golob, klarinetist in 

profesor Akademije za glas
bo Miha Gunzek, rog, solist 
orkestra RTV Ljubljana Jože 
Falout, fagotist Vlado černe. 
Njihov koncertni spored ob
sega: Mozartov kvintet za 
klavir in pihala v Es-duru 
ter Schubertov kvintet za kla
vir, violino, violo, violon
čelo in kontrabas (»Forellen-
quintett«), A-dur. Spored bo 
za nas toliko bolj zanimiv, 
ker bodo te skladbe pri nas 
prvič izvajane. 

Ljubitelji koncertov resne 
glasbe bodo n a tem koncer
tu brezdvomno spoznali obe 
kompozicijski mojstrovin*! v 
izvedbi naših najboljših in
strumentalnih reproduktiv-
cev. 

V letošnji koncertni sezoni 
koncertna • poslovalnica ne 
organizira samo večerne kon
certe, ampak tudi nekaj po
poldanskih, z namenom, da 

Nova avtomobilska cesta 
Prebivalci Sidraža zadovoljni 

Predsednik krajevne skup
nosti Miha Grilc je v svojem 
govoru opisal potek dela ne
kaj nad 2 kilometra dolge 
ceste, ki je za prebivalce Si
draža, kakor tudi za razvoj 
gospodarstva in turizma v 
tem predelu, velikega pome
na. 

Ob navzočnosti številnih 
prebivalcev šenturške gore In 
okoliških vasi, predstavnikov 
občine, Gozdnega gospodar
stva in drugih, so minulo ne
deljo na svečan način izro
čili svojemu namenu gorsko 
avtomobilsko cesto Iz Šen
turške gore do Sidraža. 

w 

Se dva trgovska lokala 
Tudi na Jesenicah bo mogoče nabaviti, 

avtomobil 
Že nekaj dni urejajo na 

Jesenicah dva trgovska loka
la. V bivši prodajalni Var-
teksa poleg stavbe občiine 
urejuje prodajalno trgovsko 
podjetje Kokra iz Kranja. 

V prostorih damsko-frizer-
skega salona poleg Kompasa 
(ta se je preselil v druge 
prostore poleg lekarne), pa 

ureja Slovenija avto svoje 
prostore, v* katerih bodo 
prodajali vse dele za avto
mobile, motorje in mopede, 
kupci z zgornjega dela Go
renjske pa bodo lahko naro
čili in nabavili tudi avtomo
bile. Vsekakor bo >ffo velika 
pridobitev za Jeafrnice in 
okolico. 

JAVNA TRIBUNA V ŠMARCI 

Potrebujemo novo trgovino 

se teh koncertov lahko ude
leži tudi šolska mladina šol 
II. stopnje in 8. razreda 
osnovnih šgl. Obisk teh kon
certov s strani šolske mladi
ne spada v program njihove 
estetske vzgoje. 

P. L. 

Na javni tribuni v Šmarci 
pri Kamniku so obravnavali 
osnutek zakona o gozdarstvu, 
ki ga je tolmačil republiški 
poslanec Anton Rovtar. Di
rektor zavoda za socialno za-

Največ novic 
z Gorenjske vam 

prinaša GLAS 

V šolskem letu 1965/66 je 
v jeseniško gimnazijo vpisa
nih 353 dijakov. Več kot po
lovica se j ih v šolo vozi. 
Učni uspeh ob prvi redoval
ni konferenci je zelo slab, 
saj je brez nezadostnih ocen 
le 58 procentov dijakov. Naj-

varovanje Mara Lukanc je od
govarjala na vprašanja o 
zdravstvenem zavarovanju za 
kmete. Določili so, da bodo 
krajevna prispevek v višini 
1,530.000 dinarjev porabili 
predvsem za obnovo mostov. 
Vsako leto bodo obnovili 
enega. Smarca, k i je na skraj
nem jugu kamniške občine, 
5 km od središča mesta, ni 
ma primerne trgovine, če
prav so se že dogovarjali s 
kamniško Kočno za ustano
vile'/ podružnice. 

NAŠE SODELOVANJE Z ZUNANJIM 
SVETOM 

Tržič—Ste Marie 
Uradno pobratenje Tržiča in Ste Marie 

v Alzaciji je določeno za maj 1966 
Pred dnevi se je vrnila v 

Tržič delegacija te občine, k i 
je bila na svojem prvem 
uradnem obisku v franco
skem mestu Ste Marie v A l -
zaciiji. Ob tej priliki.je dose
žen glavni dogovor, naj bi v' 
Ste Marie slovesno podpisali 
pobratenje 8. rnaja 1966 ob 
njihovem prazniku, v Tržiču 
pa morda (dan ni določen) za 
Dan mladosti. 

Predstavniki imenovanega 
francoskega mesta so bil i že 
dvakrat v Tržiču. Že ob ta
kratnih pogovorih, še bolj pa 
ob sedanjem obisku delega
cije iz Tržiča, ki jo je vodil 
predsednik občinske skupšči

ne Tine Tomazin, so ugoto
vil i , da med tema dvema me
stoma ne obstoje le politične 
prirodne in zgodovinske slič
nosti, ampak mnoge podob
nosti današnjega gospodar
skega in kulturnega razvoja. 
Zato so tudi pobratenje za
snovali na konkretnih mož
nostih sodelovanja v oboje
stransko korist kar je pred
videno v industriji, športu, 
prosveti, turizmu in podobno. 
Zato bodo sedanjim prvim 
stikom in načelnim soglas
jem sledili konkretni dogo
vori posameznih dejavnosti 
za uresničenje zasnovanih 
smernic. — K . M . 

več nezadostnih ocen imajo 
dijaki v angleščini, matema
t iki , fiziki in slovenščini. 

Ob primerjavi s preteklimi 
šolskimi leti je sicer učni 
uspeh ob prvi redovalni kon
ferenci nekoliko boljši, saj 
je bilo npr. leta 1962 le 
41 odstotkov in leta 1963 
51 odstotkov pozitivnih dija
kov. Pr i vsem tem pa nas 
zanimajo vzroki tako slabe
ga učnega uspeha. Dejstvo je 
namreč, da je ob koncu šol
skega leta izdelalo v gimna
ziji 93,6% dijakov. Gre torej 
za razliko skoraj 35 odstot
kov dijakov, k i bodo vsaj 
teoretično do konca šolskega 
leta popravili učni uspeh. 
Nedvomno gre pri tem poleg 
drugega za staro pedagoško 
pravilo, da je ocenjevalni 
kriterij _ znan j a v prvem re-
dovalnem obdobju znatno 
strožji kot v naslednjih ob
dobjih. 

Vsekakor bo o učnem uspe
hu morala spregovoriti tudi 
mladinska organizacija in di
jaška skupnost na šoli. Ob 
takih učnih uspehih pa bi se 
moral temeljito pogovoriti 
tudi profesorski zbor na 
gimnaziji in strokovno pro
učiti vzroke takih dvomeseč
nih učnih rezultatov. 

DEJAVNOST DPD »SVOBODE« 

Spevoigre na Koroški Beli 
Iz programa DPD Svoboda 

Koroška Bela je razvidno, 
da bosta pevski zbor in 
dramski odsek v kratkem za
čela z vajami za spevoigro 
N a trški gori, godba na pi
hala pa pripravlja celovečer
na koncert. Spevoigra je ver

jetno starejšim prebivalcem 
Javornika in Koroške Bele 
še dobro v spominu, saj so 
jo z uspehom uprizorili v 
prvih povojnih letih. 

Dramski odsek ima v na
črtu še komedijo »Micki je 
treba moža« ter ponovitev 

drame »Rdeče rože«. Vsi od
seki Svobode se bodo morali 
pravočasno pripraviti tudi 
na praznovanje krajevnega 
praznika, saj bodo prihodnje 
leto praznovali tuda 25-letni-
co, odkar so Nemci ustrelili 
5 talcev na Koroški Beli. 

Kamniški muzej hrani del znane Sadnikove zbirke. Ker prostori muzeja v gradnji na Za-
pričah še niso adaptirani, zbirka še ni dostopna za ogled širši javnosti. Na sliki: zbirka 
kositrne posode — foto F.Perdan 
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SESTANEK TREH CELIN 

V kubanskem glavnem me
sta Havani bo v začetku ja
marja prihodnjega leta kon
ferenca solidarnosti azijskih 
Sfriških in latinsko ameri
ških držav. Sodijo, da bo ta 
konferenca okrepila enotnost 
laprednih srl v svetu in da 
bo pomenila velik prispevek 
v boju narodov teh treh ce
lin za nacionalno osvoboditev 
k socialni napredek. 

GLOBOKA NASPROTJA 
Zahodnonemški zunanji mi

nister Schroder se je te dni 
Hudil v Parizu na obisku pri 
Svojem francoskem kolegu. 
Po sestanku pa nič ne kaže, 
da bi prišlo v odnosih med 
Obema deželama do kakega 
ftližanja. Nasprotno, politič
ni opazovalci ugotavljajo, da 
So se znova pokazala velika 
nasprotja v politiki vlad teh 
dveh dežela. 

POT K ENOTNOSTI 
Pretekli ponedeljek se je v 

Himu zaključil kongres itali
janskih socialistov. Na kon
gresu, ki ni pokazal enotnih 
stališč, je vendarle zmagala 
struja, ki zagovarja združi
tev socialistične stranke s so
cialnimi demokrati. Za sedaj 
h ni jasno, kdaj in pod 
kakšnimi pogoji naj bi do 
Združitve prišlo. 

SRDITE BITKE 
Boji v Južnem Vietnamu so 

se jpet razplamteli. Najsrdi
tejša je bitka med ameriški
mi četami in partizanskimi 
odredi pri Plei Meju. 

Pridobivanje prijateljev 
na ameriški način 

Po daljšem presledku spet objavljamo eno izmed humo
resk ameriškega publicista Arta Buchvvalda. Njegov razgovor 
s prijatelji v Kanadi je umišljen po svoje kaže na odnose 
ZDA—Kanada in posredno tudi na motive »prijateljske poli
tike ZDA« do drugih držav. Zelo spretno namiguje, v kakšnem 
primeru so ZDA pripravljene priskočiti na »pomoč«. 

»Ja, če je pa tako, potem 
vam pa ne morem pomagati. 
Kot vidite so vam ZDA pri
pravljene pomagati, vendar 
le v primeru, če jim zagre

nite življenje. Imamo nam-i 
reč preveč sovražnikov, ki 
j ih želimo pritegnti na našo 
stran, da bi lahko bolj pa
zili na prijatelje.« 

Kratek obisk v Kanadi 
vas prepriča, kako trhli so 
odnosi med ZDA in Kanado. 
Kjerkoli sem bil, so se mi 
pritoževali čez ZDA, češ da 
ignorirajo Kanado, »čeprav 
smo sredi ognjevite predvo
lilne kampanje, se pri vas 
nobeden ne zmeni za to,« 
pravijo. 

»Mi smo zaskrbljeni ob 
vaših volitvah,« mi je dejal 
prijatelj. »Zakaj se pa vi nič 
ne brigate za naše? Mar je 
možno, da res ne moremo 
prav nič storiti, kar bi na
pravilo kakšen vtis v Zdru
ženih državah?« 

Moral sem mu pritrditi. 
Toda rekel sem mu, d a je 
to njihova lastna napaka. 

»že dolgo nam niste po
vzročili nobene težave,« sem 
ga spomnil. »Nesreča je 
namreč prav v tem, da so 
odnesi med našima dvema 
deželama tako dobri, da so 
se začeli že poslabševati. 
ZDA namreč gledajo pred
vsem na tiste, ki j ih provo-
cirajo.« 

»Kako pa naj vas sprovo-
ciramo?« 

»To ni lahko,« sem priznal. 
»Pomagalo bi, če bi imeli 
resne težave s komunisti. 
M i smo zmeraj pripravljeni 
pomagati deželi, ki jo ogro
žajo komunisti, če bi se ob 
vaših volitvah kar nenadoma 
pojavila rdeča nevarnost, bi 
takoj pos t đH-pozorni in do
bili bi našo vojaško in go
spodarsko pomoč.« 

»Toda pri nas te nevarno
sti ni,« je ugotovil prijatelj. 

»Zakaj p a potem ne pri-
vlečete na dan kakšnega De 
Gaulla?« 

»Kako to misliš?« 
»Zakaj na primer ne za

grozite, da boste izstopili iz 
zahodne zveze in skupne ob
rambe? Sporočite Združenim 
državam, da želrte urediti 
lastno radarsko linijo Za pra
vočasno odkrivanje napadov 
in da boste začeli proizvod
njo lastne atomske bombe!« 

»To bi bilo pa preveč 
drago.« 

»Zakaj pa potem vaši štu
dentje ne zahtevajo od ZDA, 
da vam vrne pot sv. Loren-
ca? Lahko bi, denimo, s ka
menjem napadli ambasado 
ZDA in zažgali ameriško za
stavo na Niagarskih sla
povih.« 

»Naši študentje se bolj za
nimajo za študij kot pa za 
take zadeve. Edini, ki bi že
leli demonstrirati, so franco
ski študentje. Toda oni bi 
želeli zažgati kanadsko za
stavo . . .« 

Industrijski vohuni 
Dogodki »z one strani« poslovne dejavnosti 

in morale 
Hkrati z vse silovitejšim konkurenčnim bojem na vseh trži
ščih, predvsem z nekaterimi industrijskimi proizvodi (avto
mobili, farmacevtski proizvodi, detergentl itd.), se vse bolj 
uveljavlja tudi industrijsko vohunstvo. Posamezniki žele priti 
do lahkega zaslužka, tako da prodajajo najrazličnejše zaupne 
podatke in analize, kar povzroča seveda oškodovanim firmam 
milijonske izgube*. 

Pred kratkim je prišlo v 
ZDA do velike afere, v kate
ro je vpletenih precej poslov
nih ljudi. Spet. je obveljalo 
staro pravilo, da se je, kar 
zadeva industrijsko vohun
stvo, treba najbolj bati ljudi 
v lastni hiši. Uslužbenci več
je ameriške tovarne za proiz
vodnjo kozmetičnih prepara
tov so namreč hoteli za 20.000 
dolarjev prodati konkurenč
nemu podjetju podatke o 
planih prodaje in reklame za 
neko novo kozmetično sred
stvo. Konkurenčno podjetje 
pa te ponudbe ni hotelo 

Avstrijci na Kitajskem 
Spisek zahodnoevropskih 

dežela, k i se zanimajo za tr
govino s Kitajsko, se širi. Po 
vesteh z Dunaja se je tudi 
Avstrija odločila, da bo v Pe
kingu odprla trgovinsko 
predstavništvo. Hkrati se bo
do začela pogajanja o trgovi
ni med obema državama. Tr
dijo, da se Kitajci močno za
nimajo za sodelovanje z ne
katerimi industrijskimi pa

nogami, predvsem železarna
mi, strojegradnjo itd. Pri
pravljeni so uvoziti precej 
preciznih in znanstvenih in
strumentov. 

Na Kitajsko bo že v de
cembru odpotovala gospo
darska delegacija, v kateri 
bodo predvsem predstavniki 
dveh velikih avstrijskih firm 
VOEST to VOITH. 

sprejeti. Trdijo, da tega ni
so sprejeli zaradi moralnih 
pobud. Morda ponudbi tudi 
niso verjeli. Na videz so si
cer ponudbo ,sprejeli in se 
dogovorili za izmenjavo 
»uslug« na nekem letališču. 
Toda prodajalce poslovnih 
skrivnosti so tam pričakali 
policaji in jih zaprli. 

Uslužbenci, ki so odgovor
ni za varnost poslovnih skriv
nosti, protiobveščevalni agen
ti, privatni detektivi večjih 
firm in raziskovalci trgov pa 
menijo, da afere, ki pridejo 
v javnost, predstavljajo sa
mo vrh ledenika, medtem ko 
dobršen del teh poslov osta
ne javnosti neznan, se odigra 
torej pod vodo. Zato je ne
varnost toliko večja. 

V Londonu je pred krat
kim nekdanji major vojne 
obveščevalne službe Matews 
odprl posebno pisarno pod 
naslovom: »Servis za obve
ščanje poslovnih podjetij«. 
Naloga tega servisa je, zašči
titi podjetja pred vohuni. To 
je prvo specializirano podjet
je za lov na vohune na svetu. 
Nov posel torej, ki ga nare
kujejo potrebe novega časa. 

f IJUDJE IN DOGODKI 

Prijateljsko srečanje 
V ponedeljek popoldne je 

predsednik republike Josip 
Broz Tito sprejel na beo
grajski železniški postaji 
najvišje predstavnike LR 
Poljske. V našo državo je 
prispela na prijateljski 
obisk poljska državna par
tijska delegacija z Vladisla-
wom Gomulko in Juzefom 
Cyrankiewiczem na čelu. 

Obiski med državniki so 
v vsakem primeru dobra 
stvar za mir ln mednarodno 
sodelovanje, še posebej pa 
so pomembni, ko gre za sre
čanje prijateljev z istimi 
cilji In problemi. Zato jugo
slovansko javno mnenje 

V. 

prisrčno pozdravlja dobro
došle goste. 

Odnosi med Poljsko in 
Jugoslavijo so prisrčni. Po
globile so jih neštefii vezi, 
ki so se spletle med Beo
gradom in Varšavo. Poseb
no obisk predsednika Tita 
na Poljskem. Danes je ob
sežno gospodarsko kulturno 
in politično sodelovanje 
med obema deželama zgled 
sodelovanja med državami 
s socialistično ureditvijo. 

Pomembnost obiska je to
liko večja, ker pada v čas, 
ko svet pretresajo dogodki, 
ki kalijo mir ln mednarod
en varnost. Zato upraviče

no lahko pričakujemo, da 
bo razglabljanje o teh pro
blemih dobilo v razgovorih 
pomembno mesto. S skup
nimi stališči in skupno ak
cijo miroljubnih dežela se 
lahko prepreči najhujše. 

Obe deželi, Poljska ln Ju
goslavija, se srečujeta v 
gospodarskem razvoju z 
enakimi problemi. Obe sta 
v povojni graditvi dosegli, 
tudi pomembne uspehe. Za
to bo izmenjava izkušen) o 
problemih In konkretnih re
šitvah za obe strani zani
miva in poučna. 

V mednarodni aktivnosti 
so se v zadnjem času polj

ski In jugoslovanski pred
stavniki srečali z mnogimi 
državniki iz vseh delov sve
ta in z njimi izmenjali mne
nja o mednarodnih proble
mih. Prijateljsko srečanje 
Je prava priložnost, da se 
državniki med seboj infor
mirajo o teh stališčih, kar 
je močno koristno za na
daljnje usmerjanje lastne 
aktivnosti. 

Pomembno mesto bodo v 
razgovorih dobili seveda 
problemi medsebojnega so
delovanja. Razgovori bodo 
ocenili sodelovanje na vseh 
področjih družbene aktiv
nosti, predvsem na gospo
darskem področju, kjer 
okviri trgovinske izmenjave 
postajajo preozki za sodo
ben koncept nacionalne 
ekonomike. Spričo velikih 

dosežkov na področju teh
nike in tehnologije se v 
obeh deželah odpirajo ne
štete možnosti za pogloblje
no sodelovanje, kooperacijo 
in skupno pot na svetovni 
trg. Pogledi na ta vprašanja 
so na Poljskem in v Jugo
slaviji zelo sorodni. Jugo
slavija je na primer zapro
sila za redno članstvo v 
GATT (splošni sporazum o 
carinah in trgovini) in o 
njenem članstvu pravkar 
razpravljajo. Tudi Poljska 
se je pripravljena včlaniti 
v to organizacijo itd. 

Skupni interesi obeh de
žela so torej očitni. Vsaka 
dežela jih skuša doseči po 
lastni poti In pri tem pri
dobiva lastne izkušnje. Iz
menjava teh izkušenj med 
prijatelji je vedno zanimiva 

J 



Gorenjski kraj i in ljudje 

101. Sonce je močno pripekalo skozi stekleni krov; 
Petru jc postalo vroče, odpel si je srajco in zavihal 
rokava. Tudi očala si je moral natakniti, svetloba 
v višinah jc bila premočna. Letel je v smeri proti 
Brežicam. Udobno, kolikor se je na polomljenem 
sedežu pač dalo, se je namestil in opazoval pokra
jino pod seboj. Videl je samo nešteto barvnih 
ploskvic. Sredi med njimi se je lesketal srebrn trak. 
»Sava«, se je nasmehnil Peter. »Sedaj se te ne 
bojim več!« 

102. Se vedno je letel skoraj dva tisoč metrov 
visoko, a Peter je že oprezoval za novim oblakom. 
Višino bo počasi izgubil, treba se bo nekje zopet 
dvigniti. Toda gledal je zaman. Nebo je bilo čisto, 
kot da bi ga skrbna gospodinja pravkar obrisala 
z nevidno krpo. Pač, zadaj za njim in dalje proti 
zahodu je kipelo nekaj kopastih oblakov. Visoke 
gmote so vabile jadralca. V smeri proti Brežicam, 
kamor je letel, se je bočilo le modro nebo, brez 
najmanjše meglice. 

PANORAMA 

Stotisoči uživalcev mamil 
OZN je pred kratkim izdala poročilo, v katerem je 

rečeno, da je danes n a svetu nekaj sto tisoč ljudi, ki 
uživajo mamila. I z odgovorov, ki so jih prejeli na anketo, 
je razvidno, da živi v Zahodni Nemčiji 4357 registriranih 
narkomanov v Španiji 1588, v Veliki Britaniji 783, v Ho-
landiji 410, v Italiji 201 itd. 

Med ameriškimi državami so po številu registriranih 
užvalcev mamil na prvem mestu ZDA. Zadnji podatki go
vorijo, da jih je 48.535. Največ mamil pa uživajo v Aziji 
in Afriki. Samo v Inidiji j e okoli 360.000 uživalcev mamil. 

r 

Tragedija v globinah 
jezera Maggiore 
Mini-podmornica obtičala na 

jezerskem dnu 
Te dni so švicarske oblasti 

objavile rezultate preiskave 
posmrtnih ostankov inženir
ja De Paulija in televizij
skega operaterja Franca VI-
gana. Oba sta se pred nekaj 
meseci smrtno ponesrečila, 

PEREČA ZADEVA 
Včeraj popoldan je na

šel Pataszonski v plašču 
svojega sina pollitrsko 
steklenico vodke. Novico 
nam je povedal v kavar
ni, kjer se redno sestaja
mo. Takoj smo odšli na 
kraj dogodka. 

— To je nesramna de
moralizacija — je rekel 
gospod Kucia in pri tem 
stisnil sočutno roko Pa-
taszonskemu. — Kaj bo
ste naredili? 

— O tem moramo raz
misliti — je rekel Pa
taszonski. 

— O čem naj bi pri 
tem razmišljali? — se je 
začudil Kucia. — Vjzemi-
te mu steklenico m ga 
dobro pretepite! 

ZZ.Nei s.Qtn.° ieJ& ne- — 
je vzkliknila baronica. — 
To je pereča zadeva in 
ne smemo tako postopa
ti. Že samo misel, da bi 
bil lahko nek otrok re
pen, me stresa. 

— Ali misliš, da bo 
vrnil steklenico? — je 
vprašal gospod Kucia. 

— Mislim, da je po
trebno pedagoško ukre
pati <— je odgovorila ba
ronica. — Potrebno je 
vplivati na njegovo za
vest, na njegovo srce. 

Poklicati smo mladega 
Pataszonskega. Z drsajo-
čimi koraki je prišel v 
sobo. V roki je drlal ste
klenico. 

— Vodka ni dobra •— je 
dodal Bezpalczyk. — Bo
lje bi bilo, da se ukvar
jaš z učenjem in špor
tom, namesto, da poče
njaš neumnosti. 

Lahko bi vzgajal me
tulje ali pa se vpisal med 
tabornike — je predlaga
la baronica. — Taborniki 
se sprehajajo med drev

jem. 
— Nočem se sprehaja

ti med drevjem — je 
spregovoril Pataszonski 
mlajši. 

— Morda bi šel rad v 
kino? — je vprašal Bez-
palczyk. 

— Da, to bi naredil — 
je rekel Pataszonski. — 
Lahko bi šel v kino. 

Vsak od nas je dal ne
kaj za vstopnico. 

— Daj nam steklenico 
— je rekel Bezpalczyk. — 
Tu. imaš pet zlotov za 
kino. Alkohol uničuje 
zdravje in živce, a kino 
jih krepi in oplemenituje. 

— Stvar smo zares in
teligentno rešili — je 
rekla baronica, ko je od
šel mal^, Pataszonski. — 
Z otroki je treba delati z 
občutkom in taktom. 

Podala je steklenico 
Bezpalczyku, ki je takoj 
odprl zamašeki Pataszon
ski je stekel v kuhinjo 
po kozarce. 

ko sta se v dvosedežni turi
stični podmornici spustila v 
globine jezera Maggiore pri 
Locarnu. 

Po več mesecih brezplodne
ga iskanja so potapljači od
kr i l i podmornico in jo dvig
ni l i na površje. Pričela se 
je preiskava o vzrokih te tra
gedije. Ugotovili so, da je 
De Pauli, k i je upravljal 
podmornico, umrl, zadet od 
srčne kapi približno uro po
zneje, ko se -je podmornica 
spustila v globino. Njegov 
tovariš Franco Vigano se je 
zadušil tri ali štiri ure kas
neje, potem ko je izčrpal vse 
zaloge zraka. Ker je bil v 
ločenem prostoru, ni mogel 
spraviti podmornice na po
vršino jezera. 

103. Peter je na kolenih r»wl'Hjevid. Kaže, 
da si je izbral napačno pot. **̂ se obrnil in 
poletel nazaj proti severoza&jta priključil 
vrsti oblakov in pod njuni ^ \ Gorenjsko! 
Skrbno je preudaril, nato S svinčni
kom si je načrtal novo sme*^" Kamniku, 
nato ob Karavankah do Le^JN biti nekje 
v bližini Zagorja. Do prve** jA* še dovolj 
višine. Obrnil je letalo in ^ Uroti njemu. 

Anekdote o Tâ ndii 
Ko je poročil Napoleon Jo^harnais — 

ki ni bila ravno na dobrem gl^ral poro
čili tudi Talleyrand gospo Gr^J* predstavil 
na dvoru, jI je Napoleon na tkiven, grob 
način dejal: j . 

»Sedaj, ko ste žena TafldJJ«* d a 

novemu položaju ustrezno tudi/' 
Uboga gospa, ki nI bila Ĵ TĴ žena, nI 

vedela kaj bi odgovorila. Zat^""1 ogo
voril namesto nje: ,, 

»Bodite brez skrbi Sire. W s« b o rav" 
nala po cesarici.« 

Nekoč je dejal Talleyrand, Weval ne
vednost svoje žene tole: A 

»Pameten mož vedno poi^A,*010' kajti 
neumnosti, ki jih počne O m e j ^ o m ? r o m i -
tirajo le njo samo. Nasprotno r »̂U pamet-

104. Pozdravil ga je z naglo padajočimi lokavi. 
»Brž od tod,« je pomislil Peler in poletel proti 
naslednjemu. Blodil je od oblaka do oblaka. Od 
njegovih dva tisoč sedemsto metrov mu jih je 
ostalo komaj še toliko, da se ,jc lahko razgledal za 
primernim mestom, kjer bi pristal. Poleg majhne 
vasice je zagledal širok travnik. Z bežnim pogle
dom se je poslovil od izgubljenih višav in se 
spustil v pristanek. Toda prave težave so se šele 
začele. 

nih in premetenih žensk kompromitirajo le moža.« 

Po neki strašni sceni z Napoleonom je dejal 
Tallevrand dvorjanom, ki so v predsobi brez diha 
prisluškovali: * 

»Kako škoda! Tako velik človek pa tako slaba 
vzgoja!« 

Ko je Napoleon imenoval Tallevranda za vojvodo, 
so ga mnogi začeli nazivati »visokost«. 

»Imenujte me prosim kot poprej,« jim je dejal 
Tallevrand. »Jaz sem namreč manj, morda pa tudi 
občutno več »visokost«. 

Na dunajskem kongresu se je ruski car Aleksan
der pritoževal čez Napoleona. Dejal je: 

»Kralj je izdajalec!« 
Tallevrand je to slišal. Spomnil se je na čase, ko 

sta se Aleksander in Napoleon kar dobro razumela 
in dejal: 

»Sire, Izdaja je odvisna od datuma!« 

NEFORMALNA 
MEDSEBOJNA 
KONTROLA 
NA VASI 
V petek prejšnji teden je 

začelo snežiti, vsi kmetje pa 
še nimajo vsega podelanega 
na polju: ta ima še pol njive 
korenja, dragi še celo njivo 
repe, praha še ni zora.na itd. 
Pa v šupah ni dovolj stelje 
za živino pozimi. Saj ni bila 
časa za vse, ko pa je poleti 
tako nagajalo vreme! 

Bo sneg skopnel ali ne? 
Bomo lahko spravili korenje 
c'omov? Orati v takem sne
gu ni mogoče. Ja, pri sosedu 
so pa pridni, vse so že po
spravili, le fiprahali še niso 
vsega. Prezgodaj je zapadel 
sneg, do konc a meseca bi še 
la'iko počakal! 

Po maši v nedeljah se 
kmetje zberejo pred cerkvijo 
aH v gostilni in možujejo o 
delu in vremenu. Tisti, ki še 
nima doma vseh pridelkov 
in ki še ni uspel vsega spra-
hati, pride h kosilu boljše 
volje, ko zve, da tudi ostali 
še niso naredili vsega, da 
ima ta še celo njivo repe pod 
snegom, dragi še vse kore
nje, tretji ima prahe še za 
dobr a dva dneva oranja itd. 
»Bomo že nekako!« pravi, »še 
vsako leto smo, tudi izpod 
snega smo že pulili repo, pa 
bomo te pol njive korenja 
tudi dobili domov!« 

V jesenskih dneh, ko kme
te priganja spravilo zadnjih 
pridelkov, slabo vreme, krat
ki dnevi, zima, ki trka na 
vrata in mrazi hiše, so vpra
šanja »Imaš korenje že po
spravljeno?«, »A Imaš nareje
no že vso praho?« itd. prva 
pri srečanjih ln najvažnejši 
del pogovorov. Kdo bo prej 
podelal, kdo bo prej zoral? — 
to večno tekmovanje med so
sedi je tiho a neprikrito, ne

napisan zakon, neformalna 
medsebojna kontrola, osnova 
z a klasificiranje kmetov (in 
s tem družin ter hiš) po 
pridnosti In prtaadevnosti, 
tema vsakdanjih pogovorov, 
kost, ki jo glodajo bahači 
pred cerkvijo ali v gostilni in 
vaške klepetulje na poti cd 
maše ali kadarkoli. 

»Pri sosedu imajo že vse 
pospravljeno in sprahano, 
pri nas pa je še vsa repa na 
njivi. Ne vem, aH mečkamo 
ali kaj! Saj ja delamo od ju
tra do noči!« 

Takšna samokritika ni red
ka v dolgih jesenskih veče
rih; pa tudi poleti, ko se zve
čer že skoraj dan vidi in ko 
je le malo časa za spanje, 
najde kmet vedno čas, da se 
pohaba pred družino in pred 
sosedi, če je prej opravil ne
ko delo, ali da se zjezi nad 
starim očetom aH ženo aH 
otrokom pri kosilu aH po ve
čerji, če je videl, da je sosed 
tisto delo že opravil, on pa 
še začel ni. Ritem dela urav
nava vaška skupnost; zgled 
so tisti, ki so prvi, drugi, k i 
so zadaj, pa zase in v pogo
vorih z drugimi že najdejo 
opravičilo. »Samo poglej, ko
liko imajo! Tisto malo že 
lahko hitro naredijo! če pa 
bi imeli toliko kot pri nas, bi 
že videli!« Ah: »Samo poglej, 
kako površno je narejeno! 
Jaz hočem imeti lepo zorano: 
ravne in enakomerne brazde 
morajo biti in nič ne sme 
ostati zadaj!« 

»Hvala bogu, lepo vreme 
je, kot nalašč, j&pa je v za-
sipnici!« reče na videz le in-, 
formativno, da pač nekaj re
če, v resnici pa bahavo so
seda sosedi, ko se vračata s 
polja. »Saj je še čas!« odgo
vori druga, »lepo je in toplo, 
repa se še dela, nič se še ne 
mudi!« Pri tem pa jo grize 
zavist do sosede in s tesnobo 
v srcu pomisli, da bodo spet 

pri zadnjih. Doma se pogovor 
nadaljuje v družinskem kro 
gu v hlevu ali pri jedi. Npr. 

»So pa res mečkači! Tolike 
jih je, pa imajo še vso repo!« 

»Lenuhi so; ne spravijo in 
ne spravijo se k delu. Zju 
traj ležijo, potem pa furijajo 
in samo gledajo, kdaj jim bo 
kdo kaj pomagal!« 

In pri sosedu: 
»Uh, kakšni so! Ne pustijo 

človeka pri miru! še nikdar 
nismo spravljali repe pred 
vsem svetrm, oni pa hočejo 
kar v eni sapi vse narediti!« 

»Ne vem, kaj je. Ne pride
mo in ne pridemo nikamor 
naprej z delom! Res na« ;e 
malo in več repe in koren'a 
imamo kot oni, ampak pohi
teti bomo pa morali, da nas 
sneg ne prehiti« 

Takšna neformalna družbe
na kontrola v vaški s'cupno-
sti je tako razvita in močna 
in ima tak vpliv na vaško živ
ljenje, da je ni mogoče ig o-
rirati. Vsi ljudje so med se
boj poznajo, tembolj, če je 
vas majhna in gosoorl i) -ko 
homogena; vsi opravljajo ena
ko delo. Medsebojni vpliv! so 
močni, čeprav — povrino 
gledano — neizraziti, v res-, 
niči pa takšni, da oh ran j n'o 
tradcionalne moralne in de
lovne norme, Iti se le počasi 
in težko spreminjajo oz. pri
lagajajo novim razmeram • 
novem času. Tudi sanke i e za 
nespoštovanje teh n^rm so 
neformalne toda učinkovite: 
sleb f,?as (ki pre v deveto 
vas!) v smislu »slab gospo
dar«, »lenuh«, »mečkal«, 
»pijanec«, »zapravljivec« . . . 
Iz tega izhaja kategorizacije 
kmetij na »dobre«, »slabe«, 
»urejene«, »zanemarjene; . . . 
Enak položaj kmetij v vasi 
Pa je (bil) osnova za toin-i-
še vsestranske medsebojne 
stike. 

A. Triler 

Papež stradal 
v New Yorku 
Papež Pavel VI. je 4. ok

tobra zvečer n a newyor-
Škem letališču Kennedy 
lačen vstopil v svoje le
talo, da bi poletel nazaj v 
Rim. Spored papeževega 
štlrlnajsturnega bivanja v 
New Yorku je bil namreč 
tako obširen, da Pavel VI. 
ni imel Časa, da bi vsaj 
nekaj prigriznil, šele v 
letalu je bilo po štiri-
najstumem postu zanj 
pripravljeno kosilo. 

MIHA KLINAR: MESTA, CESTE IN RAZCESTJA MIHA KLINAR: MESTA, CESTE IN RAZCESTJ/ 

Se nikoli Očka bosta iznenadila. Prav $4J& prihajata 
nista bila tu, odkar je v Miljah- - i 

po stopnicah. Morata prav pod \̂ 
Schirrachove podstrešnice v Inn̂  
oglasi. 

Ga ni? Je v tiskarni? 
Stefi prime za kljuko. Vrata . 

ključavnici na notranji strani. T^' 
trka, dokler se v sobi ne oglasi J** 

»Midva,« odgovori Stefi. 
In prav tako ponovi Slavka A 
Franc odreveni in nato Uho Prav danes ju je 

moralo prinesti, ko sta domenjê  ^ izlet v Piran. Toda 
odpreti ji mora. J 

»Prekleto!« Vso nedeljo mu Wfl%- In navsezadnje naj 
kje na stopnicah srečajo še Stoĉ jjA vedela, da jo je na
lagal in začela bo sumiti, da se **jjî jo skriva nekaj dru
gega. Vrtala bo vanj in začela se rjp" 

tiskarno, se vzpheta 
U>ien' se nehote spomni 

potrka, se nihče ne 

itna. Toda ključ je v 
iato potrka vnovič in 

Kdo je?« 

Ne, samo prepira ne! Na lep 
vim parnikom nazaj v Trst 

Zunaj ga kliče otrok. 

Mira odpraviti že s pr-

»Takoj! Takoj, Slavko,« bi bil rad prijazen, a tedaj zagleda na 
stolu nedeljsko obleko, a na mizi Annino sliko. Zgrabi jo in jo 
skrije pod slamnjačo. Nato spravi naglo še nedeljsko obleko v omaro. 

Stefi in Slavko ga čakata. Z naglo utripajočim srcem jima odpre. 
»Očka!« se ga Slavko oklene, a Franc samo vzdihne. 
»Obiskala sva te in ti prinesla sveže periltf,« ga nagovori Stefi. 
»Lepo! Zelo lepo!« se j i skuša zahvaliti, a kaj, ko ne bodo mogli 

dolgo ostati skupaj. Delo ima. Cez eno uro mora biti že v tiskarni. 
Ves dan bo delal in morala ga bosta čakati do večera. 

Do večera, se začudi Stefi. A kako naj ga čakata? Zvečer mo
rata biti doma. Slavko ima zjutraj šolo. 

Da, seveda! Na to je čisto pozabil. Človek več ne ve, kje se ga 
drži glava. Ce delaš vse nedelje, ne veš več, kdaj je delovnik in kdaj 
nedelja. Ko bi prišla včeraj, bi imel več časa. Lahko bi ostala čez 
noč pri njem. Tako pa se bosta pač morala vrniti s prvim parnikom 
v Trst. Tu imata denar. Da jima ne bo dolgčas in da bosta imela 
kljub vsemu prijetno nedeljo, naj se odpeljeta do Miramara ali celo 
do Sesljana. 

Kaj bi hodila brez njega, Stefi ni do izleta. Toda Slavko je 
navdušen in pritrjuje Francu. 

Da, zakaj bi se dolgočasila, jo vzpodbuja Franc. Tudi sam bo 
zadovoljen, če gresta, kakor da bi šel z njima. Kako lepo bi bilo biti 
danes kje okrog Devina! A kaj, ko je dela več kakor preveč! 

Franc je zares videti utrujen. Stefi se zdi celo živčen kakor 
takrat, ko je imel toliko dela s korekturnimi polarni v Lloydovi 
tiskarni. 

Ce je tako, bosta šla. Samo rjuhe bo premenjala in vzela s seboj 
umazano perilo. 

Ne, nič j i i treba! Med tednom bo skušal najti prosti čas in bo 
sam vse prinesel s seboj. 

Potem mu bo postlala. 
Ne, ni treba, se zboji, da bi Stefi med postiljanjem našla Annino 

sliko. 
Pač, bo mu. 
Ne, se postavi pred posteljo. Ce že hoče kaj' narediti, naj mu 

s prvega nadstropja prinese vrč vode, da se bo umil in obril. 
Stefi ga uboga. Tudi Slavko gre z njo. Franc pa naglo vzame 

Annino sliko izpod slamnjače in jo potisne za omaro, kjer ima tudi 
stara Annina pisma. 

»Hvala,« se zahvali ženi za vodo in ji več ne. brani, da bi 
postlala. Potem se naglo umije in obrije. Ko pogleda na uro, zaigra 
začudenje: »Je res že toliko?« Morali bodo v pristanišče. Parnik 
odpluje že čez slabe pol ure. 

Vračajo se proti pristanišču. Franc se prijazno pogovarja s 
Slavkom. Vprašuje ga, kako mu gre v šoli. Potem se mu glas 
nenadoma zatakne. Njegovi stavki postajajo nerazumljivi in nepo
vezani. 

Stefi opazi njegovo zadrego. Pa ne da bi ga vznemirila rdečelasa 
dama, ki jim prihaja naproti. Nič čudnega! Lepa je. Vsak moški bi 
vrgel pogled za njo, saj celo njej ugaja. A l i ni že nekje videla 
podobne rdečelase lepotice? 

Tudi rdečelaska se vznemiri, ko se sreča z njenimi očmi. Franc 
pa še vedno jecljaje ponavlja otroku, naj bo priden. 

»Te je premotila tale, da si tako zbegan,« pravi Stefi nalašč 
in z očmi namigne na rdečelaso damo, k i je šla pravkar mimo. 

Franc ne odgovori, kakor da jo je preslišal. 
»Je nisi videl?« 
»Koga?« 
»Rdečelaske, k i je ?la mimo.* 
Franc zardi. 
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(Piše V. N., doktor potrošnih ved) 

Navodila za spanje 

Konservirano ali sveže? 
Vse kaže, da bo presne

mu sadju, zelenjavi, me
su in mleku počasi od-
klenkalo. Podatki namreč 
govore, da v razvitejših 
deželah potrošnja konser-
virane hrane vse bolj ra
ste. Največ konzerv poje
do Američani. V ZDA po
troši letno povprečno 
vsak prebivalec 38 kg 
konserv. Sledijo Angleži, 
k i pojedo povprečno nič 

več in nič manj kot 31J 
kilograma konservirane 
hrane na leto. Potem sle
dijo Zahodni Nemci s po
trošnjo 23.4 kg na prebi
valca letno, Belgijci z 21.4 
kilogrami, Nizozemci 21.2 
kilograma, Francozi 16.4 
kilograma, Švedi 10.5 kg. 
Na zadnje mmestu so Ita
lijani, ki potrošijo pov
prečno 2.9 konserv na 
prebivalca letno. 

Injekcije brez bolečin 
V mnogih ameriških bolniš

nicah je osvojen nov način 
dajanja injekcij. Aparat 
»Dermo džet« omogoča da
janje injekcij brez igle, to 
se pravi brez bolečin, snov, 
ki mora priti v organizem, 
igra vlogo igle. Ta pride iz 
novega aparata pod visokim 

i nasveti 
9 Sendviči bodo ostali 

sveži tudi več ur, če jih bcste 
pokrili z vlažno in dobro ože
to čisto krpo. 

# Načeto konzervo para
dižnika ali jetrne paštete bo
mo ohranili svežo, če bomo 
jed stresli v stekleno ali por
celansko posodo in jo zalili s 
čistim oljem. 

9 Umazanijo, ki se je na
brala med keramičnimi plo
ščicami v kuhinji ali kopal
nici, najlažje odstranite z ra
dirko za pisalni stroj. Z go
bo ali krpo bi tega ne mogli 
nikoli doseči. 

# Steklenic za mleko ne 
umivaj t je takoj z vrelo vodo. 
Najprej jih umijte 6 hladno 
in šele potem s toplo vodo! 
Ce je mleko zapustilo trde 
sledove, dajto v steklenico 
košček časopisnega papirja. 

pritiskom, prodre skozi kožo 
in gre direktno v organizem. 

Prednost tafcšnega načina-
dajanja injekcij je v tem, da 
je popolnoma odpravljena 
nevarnost infekcije, kar pri 
klasičnem dajanju injekcij s 
pomočjo igle ni zagotovljeno. 

vlijte vanjo vrelo vodo in 
jo dobro stresite. Ko boste 
steklenico oprali, se bo ble
ščala. 

Recepta 
KROMPIRJEVE 
PALAČINKE 
Za 4 osebe potrebujemo: 

8—10 krompirjev, 3 jajca, 2 
do 3 žlice moke, skodelico 
mleka, sol, poper ln olje ali 
mast za peko. 

Olupi j en in opran krompir 
čimbolj drobno nastrgamo in 
mu dodamo jajca, mleko in 
sol. Tako dobimo gosto testo, 
k i je precej gostejše kot te
sto za navadne palačinke. Iz 
testa polagamo na vročo mast 
ali olje kupčke. Veliki naj 
bodo za dve jedilni žlici. 
Kupčke razmažemo pol cen-
timet'a debelo. Krompirjeve 
palačinke oečemo počasneie 

Leže pošten občan zvečer v 
posteljo in hoče zaspati. Ali 
za njim je običajen delavnik, 
se pravi, tri seje dopoldne pa 
dve popoldne pa kavica tu pa 
kavica tam in ljubi spanček 
seveda noče priti. Premetava 
se občan in premetava in na
posled ves obupan prične 
šteti ovce. In ko jih našteje 
že za srednje majhen kombi
nat s srednje velikim letnim 
deficitom, razočaran prekolne 
ovce in kombinat in vesoljno 
industrijo mlečnih proizvo
dov, demonstrativno vstane 
in gre v dnevno sobo brat 
teden dni star časo]>is. 

Ubogi občan seveda ne ve, 
da je štetje ovac močno sta-
rokopitno zdravilo proti ne
spečnosti, ostanek iz gnilih 
agrarnih časov, da se tako 
izrazim. Predvojni kulak je 
že pri trinajstem koštrunu 
zaspal kot zamisel o brez
plačni delitvi šolskih učbeni
kov po izbruhu reforme; so
dobni človek pa kajpak po
trebuje reformirano, svojemu 
poklicu, funkciji in stanu 
primerno štetje. Zato naj na
mesto ovac štejejo: 

zdravnik — obrazce social
nega zavarovanja; 

sanitarni inšpektor — ščur
ke; 

prosvetni delavec — povoj
ne učbenike za svoj predmet; 

urbanist — črne gradnje; 
arhitekt — napake v pro

jektu stanovanjskega bloka; 
železničar — vagone iz 

franejožefovih časov; 
občinski funkcionar — svo

ja dosedanja službena mesta; 
potrošnik — obroke potroš

niškega posojila,.. 
Tile skopi primeri naj slu

žijo le za vzorec. Za poseb
no trdovratno nespečnost pa 
svetujem najsodobnejši na
čin štetja, ki teče takole: 

kot navadne zaradi surovega 
krompirja. Serviramo j ih ta
koj, zraven pa ponudimo/ja
bolčni pire ali zeleno solato. 

RDEČE ZELJE 
V KISU 
Količine: 1 glava lepega 

rdečega zelja, pol litra kisa, 
50 dkg morske soli, 6 zrn po
pra in 6 brinovih jagod. 

Ko smo odstranili najdebe-
lejše žile in kocen rdečega 
zelja, razrežemo zelje na dol
ge in tanke rezance ter de-
nemo v posodo iz kamenine, 
posolimo in zelje nalahno 
pretresemo. Odcedimo na ce
dilu in denemo zelje spet v 
posodo. Po zelju polijemo 
vrel kis. Pustimo počivati 4 
ure, nato spet odcedimo. Ki s 
ponovno prevremo in ga po
lijemo po rdečem zelju. Do
damo poper in brinje. Dva 
ledna pred uporabo naj stoji 
na hladnem prostoru. 

Ena reforma, dve notranji 
rezervi, tri ukinitve delovne
ga mesta, štirje brezposelni, 
pet odhodov v tujino... in 
ko boste prišteli do tisočinene 
podražitve, boste zagotovo 
zdravo zasmrčali. 

V Zahodni Nemčiji so pred 
nedavnim izdali turistični vo
dič, k i je namenjen pred
vsem tistim, k i ljubijo pse 
in jih vozijo s seboj na iz
lete. V tem turističnem vo
diču je spisek 2500 hotelov 
iz celega sveta, v katerih pse 
sprejemajo brez godrnjanja 
in j im omogočijo vso udob
nost. 

»Ali sva prvakinji?« 
S tem vprašanjem sta se v nedeljo zglaslli na Keg-

ljaškl zvezi Jugoslavije v Ljubljani Kranjčanki Cvetka 
čadež in Francka žumer. Ne da bi za to vedeli, sta v 
soboto na kegljišču Maksa Perca v Ljubljani, osvojili 
naslov državnih prvakinj v ženskih parih. 

A l i sta računali na prvo 
mesto? 

Z meti sva končali že v 
soboto in tako sploh nisva 
vedeli, da sva prvi. V 
nedeljo sva šli v Ljublja
no vprašat, kakšen je vr
stni red. v 

Katera je dosegla več 
zadetkov na tekmovanju? 

Cvetka jih jc podrla 403, 
a jaz 429. Posebno v prvih 
petdesetih lučajih mi je 
šlo res dobro. Drugače je 
Cvetka boljša. 

A l i ste tudi vi sodelo
vali na evropskem prven
stvu? 

Ne. Uvrstili so me sicer 
v reprezentanco, a zaradi 
službe in doma nisem 
mogla iti. Od leta 1960, ko 
sem bila državna prvaki
nja pri posameznicah, sem 
bila stalen član reperzen-
tance. 

A l i lahko poveste kdo 
je po vašem mnenju naj
boljši kegljač na Gorenj
skem? 

Pri ženskah je Cadeže-
va, a pri moških Marte-
lanc in Šlibar. 

i \ M 
Cvetka čadež 

CVETKA ČADEŽ se ba
vi s kegljanjem od leta 
1953. 

Kje ste dosegli svoj naj
večji uspeh? 

Lansko leto sem bila 
skupno z Bulićevo evrop
ska prvakinja v parih. 
Sodelovala sem na evrop
skem prvenstvu na kate
rem je naša reprezentan
ca osvojila naslov evrop
skega prvaka. 

A l i ste že bila državna 
prvakinja? 

Ne. štirikrat sem bila 
druga in je to moj prvi 
naslov prvakinje. 

Pravijo, da je kegljanje 
rekreacijski šport? 

Tako pravi tudi moj sin. 
Pred kratkim je odšel z 
menoj na kegljišče in je 
malo spremenil mnenje. 

Kdo je najboljši šport
nik Gorenjske? 

Jaz bi dala ta naslov 
Majdi Ankele. 

FRANCKA ZUMER se 
bavl s kegljanjem od leta 
1956. 

Ko sta mi pripovedovali o svojih uspehih doma in 
v tujini, se nisem mogel lzneblti občutka, da jim de
lamo krivico, saj dosegata svoje velike uspehe anonim
no. Upam, da smo sedaj vsaj delno popravili napako. 

P. Čolnar 

Francka Žumer 
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Pričetek smučarske sezone 
Sneg, ki je pred kratkim zapadel tudi v nižjih'predelih, 

je zelo razveselil naše smučarje, saj je letos pred njimi sve
tovno prvenstvo v Oslu oziroma Cilu. Vsi kandidati za sestavo 
reprezentance pospešeno hitijo s pripravami. 

Včeraj so alpski smučarji 
zaključili trening za Češko 
kočo, kjer so trenirali pod 
vodstvom zveznega trenerja 
Marjana Magušarja. Ker so 
sedaj ugodne snežne razmere 
na vseh terenih, se bodo pri
hodnje dni preselili na smu
čišča ob žičnicah. Pred dnevi 
je bilo odločeno, da bodo šli 
naši alpinci nabirat potrebne 
kilometre v začetku decem
bra v italijanski zimski šport
ni center Cervignio. Tehnič
na komisija je za ta trening 
določila 5 smučarjev in 3 
smučarke, a poleg njih bodo 
klubi na svoje stroške poslali 
še tri tekmovalce. Na sestan
ku funkcionarjev SSJ in SZS 
je bilo odločeno, da bosta 
dva predstavnika nastopila 
na svetovnem prvenstvu v 
Cilu (pogoj je, da se na FIS 
tekmovanjih uvrstila do 20. 
mesta). 

TEKAČI V BOHINJU 
V petek so se zbrali tekači 

na treningu v Bohinju. V 
petek in soboto je v Bohinju 
zapadlo toliko snega, da so 
lahko pričeli z rednimi tre
ningi na snegu. Ce bi zmanj
kalo snega, bodo odšli na Vo
gel, kjer ga je že čez 1 me
ter. Trener Janez Pavčič nam 
je dejal: 

»Letos imamo s snegom 
res srečo, saj smo bili v tem 
času le redkokdaj na snegu. 
Prepričan sem, da se bomo 
lahko pripravili mnogo bolje, 
kot do sedaj. Treningi so 
usmerjeni predvsem v tri 
glavne prireditve: mednarod
no FIS tekmo v Bohinju 
(9. januarja), pokal Kurikala 
in svetovno prvenstvo v Oslu. 
Mislim, da bi morali na pr
venstvo odpotovati štirje te
kači, kombinatorec Ambro-
žič in tekačica Lidija ^Pšeni-
ca. V kratkem bodo odšli na 
trening na Poljsko štirje te

kači: Seljak, Kobentar, Kobi
lica in Mlakar. Na treningu 
bodo ostali en mesec« 

S K A K A L C I N A 
P O K L J U K I 
»Dvajset skakalcev se bo 

zbralo sredi tedna na Poklju
k i , kjer bodo vadili na 45 
metrski skakalnici. Ce bodo 
ugodne snežne razmere, bodo 
odšli v Planico. Zvezni tre
ner Lojze Gorjanc mtm je 
pred dnevi dejal: 

»Priprave potekajo v naj
lepšem redu. Po uspešnem 
treningu na Češkem, smo 
imeli v načrtu trening alp
skega smučanja na Vršiču. Zal 
v začetku novembra tam ni 
bilo snega in je trening od
padel. V decembru je predvi
den daljši trening na 90 me
trski skakalnici v Planici. 
Ob koncu decembra se bodo 
pričela že večja mednarodna 
tekmovanja. Mislim pred
vsem na avstrijsko-nemško 
turnejo in dve večji tekmo
vanji v Švici.« 

J . Javornik 

Tržiški zimski šport 
0 Priprave tržiških smu

čarjev za letošnjo sezono so 
se pričele že v mesecu av
gustu. Kondicijske treninge, 
ki sta j i h vodila trenerja 
Janko Krmel j in Janez V a -
gner, so imeli dvakrat teden
sko. Trenirali pa so tudi že 
tia snegu, i n sicer na terenih 
tiri Češki koči in na Zele
nici. Med njimi so bili tudi 
trije olimpijski kandidati iz 
Tržiča :Kurnikova, Soklič in 
Laibacher. 

• Pod vodstvom trenerja 
Milana Česna, veterana san-
kaškega ' špor ta v Tržiču pa 
se že dalj časa vestno pri
javljajo sankači tržiškega 
Partizana. Trenutno imajo le 
kondicijske treninge in si
cer enkrat tedensko. Ker pa 
le ni zgrajena nova sankaška 
Droga v Podljubelju imajo 
sankači v Tržiču skrbi kje 
todo lahko rodno trenirali. 
Svoje vrste bodo okrepili z 
Mladimi tekmovalkami in 
'»kmovalci, saj je za sanka
nje precejšnje zanimanje med 

Sprejem za 
košarkarice 

Predsednik Košarkarske zve-
k Slovenije Stane Dolenec 
k priredil v Ljubljani spre-
itm za žensko košarkarsko 
lkipo kranjskega Triglava, ki 
k dosegla v tem letu izre-
kn uspeh. Kristalno vazo, 
j iriIo KZS, jim je izročila 
členka Dermaslja, kapetan 
Wke ekipe Olimpije. 

učenci osnovnih šol v Trzi
na se bodo potegovali za or
ganizacijo republiškega pr
venstva z navadnimi sanmi, 
ču. Po besedah Milana Ces-

Orožim sedmi 
Zveza letalskih organi

zacij Jugoslavije je obja
vila svoje lestvice za leto 
1965. V njih je motorni 
pilot član Alpskega letal
skega centra iz Lesc, Sil
vo Orožim uvrščen na 7. 
mesto. 

Potrebne so spremembe 
Izvršni odbor ObZTK Radovljice je pred dnevi poslal vsem 

telesnovzgojnim organizacijam na svojem območju priporo
čilo o ukrepih, ki so potrebni za nemoten razvoj telesne kul
ture ob gospodarski reformi. Nekateri problemi, ki jih ob
ravnava priporočilo, so značilni za vso našo telesnovzgojno 
dejavnost. 

Predvsem moramo izdvojiti zahtevo, da naj »strokovna 
vprašanja rešujejo strokovnjaki«. V dosedanjem razvoju 
telesne kulture so, v pomanjkanju strokovnega kadra, pre
vzeli celotno vodenje organizacij ljudje iz najrazličnejših po
klicev. V dvajsetih letih razvoja je družba vzgojila že celo 
vrsto strokovnjakov, ki pa večkrat ne morejo priti do besede 
pri vodenju. Le osamljeni so primeri, da UO nekega kluba 
pooblasti trenerja, da vodi strokovno delo v klubu strokovni 
odbor, sestavljen iz strokovnjakov. Nekateri ne razumejo ali 
pa nočejo razumeti, da je najbolje, če se vsak ukvarja z za
devami, ki jih pozna, da je le tako mogoče doseči večja 
uspehe. 

V nekaterih organizacijah je zato prišlo do nekakšnih 
familiarno zaprtih skupin, ki odločajo o »začetku in koncu« 
te organizacije. Zanimivo je, da se hkrati, ko k delu le neradi 
pustijo nove mlade ljudi, stalno pritožujejo nad .svojim de
lom in to v tolikšni meri, da se večkrat predstavljajo že kot 
pravi mučeniki. Za uspešno delo je potrebno veselje in volja. 
Če to imajo, ne morejo »trpeti« ob svoji družbeni dejavnosti, 
v nasprotnem primeru pa je bolje, da -odstopijo 'svoje mesto 
sposobnejšim, oziroma tistim, katerim to ne bo pomolilo 
le žrtvovanje. 

V 12; točkafl je 10 nanizal še celo vrsto napotkov. Organi
zacije smejo pošiljati na tekmovanja izven občine le dobro 
pripravljene ekipe; določiti morajo ekonomsko najemnino 
za vse objekte, ki jih izkoriščajo drugi; posebno skrbno je 
potrebno proučiti, koga se pošlje v strokovni tečaj (do se
daj niso bili redki primeri, da organizacija od takega tečaj
nika kasneje tu pnela ničesar); vse panoge, ki niso prioritet
ne, naj bi gojili le v rekreacijske namene (v radovljiški obči
ni naj bi vsaka osnovna organizacija samostojno postavila 
prioriteto) itd. 

Zanimiv je predlog o povečani Članarini. Članarina v šport
nih kolektivih je ostala res le še simbolična, tako da so 
mnoge organizacije tudi to opustile. Po predlogu bi imeli v 
občini enotno članarino in sicer za pionirje od 20 do 50 din 
mesečno, za mladince od 50 do 100, za člane od 100 do 200 
din ''mesečno in za podporne člane od 1.000 do 2.000 letno. 
Prav tako je 10 predlagal, naj bi vsi učenci najrazličnejših 
tečajev vplačali vpisnino, ki naj bi bila najmanj 500 dinarjev. 

P. ČOLNAR 

Financiranje smučarskega športa , 
Kje dobiti sredstva za kvalitetni šport? — Večje sodelovanje turističnih organizacij 

V četrtek, 11. novembra, je bil v klubskih prostorih tovar
ne športnega orodja Elan v Begunjah razgovor o financiranju 
zveznih in republiških priprav za vrhunske smučarske tekmo
valce, ki zastopajo našo državo na mednarodnih tekmovanjih 
doma in v tujini. Po programu Smučarske zveze Slovenije bi 
bilo za te priprave potrebno v prihodnjem letu zagotoviti 
10 milijonov dinarjev. Smučarska zveza Jugoslavije bo prispe
vala komaj eno tretjino sredstev. Preostala sredstva mora za
gotoviti Smučarska zveza Slovenije, ki išče možnosti sofinan
ciranja pri občinah, iz katerih območja so tekmovalci. 

Tudi iz občine Radovljica 
je nekaj kandidatov za držav
no reprezentanco. To so te
kači: Dornik, Jakopič, Kobi
lica in Repinčeva ter kombi
natorec Franc Ambrožič. Po
leg njih je še vrsta perspe
ktivnih mladih tekmovalcev 
(predvsem v alpskih discipli
nah), k i prav tako potrebuje
jo za nadaljno kvalitetno 
rast strokovne in sistematič
ne treninge. 

Razprava je pokazala, da iz 
dotacije, ki jo dobi Občinska 
zveza za telesno kulturo v 
Radovljici iz proračuna, ne 
bo možno izdvajati večjih 
sredstev za ta namen. Sred
stva komaj zadoščajo za 
skromno življenje tclesno-
vzgojnih in športnih društev. 
Nerešeno je tudi vorašanje 

vzdrževanja športnih objek
tov, k i j ih društva sama s 
svojimi sredstvi ne morejo 
vzdrževati. Čeprav so bila v 
te objekte (n. pr. kopališče v 
Radovljici ali atletski stadion 
na Bledu) vložena znatna 
družbena sredstva, objekti 
propadajo. 

Za financiranje vrhunskega 
športa in za priprave repre-
zentantov bi bilo potrebno 
dobiti posebna sredstva. Ob 
teh problemih so bile izreče
ne številne misli, med njimi 
tudi ta, da sredstva za vzgojo 
kvalitetnih tekmovalcev ne bi 
smela biti centralizirana in 
da je njihovo mesto v komu
ni. Prav tako bi za financira
nje telesne vzgoje, z mnogo 
večjim razumevanjem, mora
le prispevati svoj delež tudi 

gospodarske organizacije, k i 
naj bi se vezale z dolgoroč
nimi dogovori. 

Gospodarstvo, zlasti pa go
stinske, trgovske in prometne 
organizacije, k i delujejo v 
turizmu, bodo morale, bolj 
kot doslej, sodelovati tudi pri 
izvedbah kvalitetnih zimsko-
športnih tekmovanj. Te po
menijo namreč učinkovito tu
ristično propagando naših 
krajev v svetu. V letu 1966 
bodo na Gorenjskem poleg 
svetovnega hokejskega pr
venstva, k i se bo odvijalo 
delno tudi na Jesenicah, še 
štiri pomembne zimsko-šport-
ne prireditve. In to: 

— od 8. do 9. januarja, 
mednarodno tekmovanje v 
tekih v Bohinju; 

— od 19. do 20. februarja, 
mednarodno tekmovanje v 
alpskih disciplinah za člane 
FIS-a, v Kranjski gori; 

— od 25. do 27. marca, 
smučarski poleti v Planici; 

— razen tega bo še svetov
no prvenstvo novinarjev v 
smučanju v Kranjski gori. 

Pogovora so se udeležili 
naši najvišji predstavniki te
lesno kulturnega in «mučar-
skeea živlienia. tnpd »»«mi 

Zoran Polič, predstavnik ju
goslovanskega olimpijskega 

komiteja, Milan Ercegan, ge
neralni sekretar jugoslovan
ske zveze organizacij za te
lesno kulturo, tovariš Mama-
rič, predsednik Smučarske 
zveze Jugoslavije, Niko Be-
lopavlovič, predsednik Smu
čarske zveze .Slovenije, ter 
sekretarja Zveze za telesno 
kulturo in Smučarske zveze 
Slovenije. Od domačinov pa 
so sodelovali: sekretar občin
skega komiteja ZKS, pred
sednik in tajnik Občinske 
zveze za telesno kulturo Ra
dovljica. Zal se tega pomem
bnega sestanka niso udeleži
l i vabljeni predstavniki jese
niške občine. - M I K 

PLESNA ŠOLA 
v Kranju organizira 

nov plesni tečaj 
za začetnike 

Pouk bo vsako soboto od 19. 
do 22. ure. Začetek bo 20. 
novembra. 

Nadaljevalni tečaj 
se začne 11. novembra 1965. 
Vpisovanje v Delavskem do
nu vsak dan od 18.30 do 
n.ta 
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Zvedeli smo 
% Te dni so izročili na Je

senicah dvajsetim prosilcem 
odločbe za stanovanja. Pri
hodnji teden se bodo vselili 
v šesti stolpič na Koroški 
Beli. 

O Na Cestnem podjetju v 
Kranju smo zvedeli, da bodo 
tudi letos posipavali ceste s 
soljo, kadar bo poledica ali 
veliko snega. 

9 Danes zvečer ob 19. url 
bo v domu AMD v Šenčurju 
predavanje o novostih temelj
nega zakona o prometu. Pre
davanje bodo spremljali s 
prometnovzgojnimi filmi. 

• V kulturnem domu v 
Podbrezjah je gostovala 
dramska sekcija DPD Svobo
da iz Tržiča. Uprizorili so 
igro A. T. Linharta »Ta veseli 
dan ali Matiček se ženi«. De
lo je režiral Dolfe Anderle. 

# V četrtek zvečer ob sed
mih bo v kulturnem domu v 
Predoslajh predavanje o no
vem temeljnem zakonu v 
cestnem prometu. Predvajali 

bodo tudi filme. 
$ Kamniško turistično 

društvo je prevzelo v oskrbo 
»Avtokamp« pri kopališču v 
Kamniku. Do sedaj je za ta 
objekt skrbelo Turistično 
društvo »Velika Planina«. 

© Kolektiv tovarne »Svila-
nit« v Kamniku je v soboto 
namesto proste sobote delal 
v dveh izmenah. Zaslužek 
tega dne je namenil za grad
njo ljubljanske bolnišnice. 

# V samopostrežni trgovi
ni podjetja »Prehrana« v Me
dvedovi ulici v Kamniku so 
skrajšali delovni čas za pol 
ure. Sedaj zapirajo zvečer 
ob pol osmih in ne ob osmih. 
Ostale trgovine pa še vedno 
delajo do 20. ure. 

• V petek zvečer bo v pro
svetnem domu v Predfvoru 
predavanje nekaterih novosti 
novega temeljnega zakona o 
prometu, ki bo spremljalo z 
nekaterimi poučnimi filmi. 
Začetek predavanja ob sed
mih zvečer. 

KDO JE KRADEL V PLAVŠKEM ROVTU? 

Mi nismo kr ivi ! 
i Pred trinajstimi leti je sodišče obsodilo skupino 
I ciganov na krajše in daljše zaporne kazni zaradi 
1 tatvin in vlomov. To so bili Franc, Emil, Albina, 
I Kristl in Matija Rajhard. Zaporne kazni so pre-
1 stali in se vrnili na svobodo. Prva leta po prestani 
j kazni so postali delavni in pošteni. Povečini so 
I pričeli opravljati svojo obrt, in sicer kot brusilci 
I nožev in podobno, nekateri so popravljali dežnike, 
I skratka, delali so. Zatem pa so se pričele širiti 
I govorice, da kradejo, vlamljajo in celo napadajo. 

iskovalnem zaporu grozili z 
električnim stolom in j ih 
držali v bunkerju. 

PRIZNALI SO 
V poizvedbah so priznali, 

da so 6. oktobra 1963. leta 
vlomili v stanovanje Janeza 
Žerjava v Plavškem Rovtii 
nad Jesenicami in odnesli 
550 tisoč dinarjev gotovine, 
ročno in žepno uro ter ne
katere druge predmete. -

Na glavni obravnavi na 
okrožnem sodišču v Kranju 
pa so vse to zanikali. Doka
zovali so, da so j im v pre-

Največ nesreč zaradi snega 
Od petka zvečer se je pripetilo na gorenjskih cestah izredno 
veliko prometnih nesreč. Glavni vzrok večini nesreč je bil 
novozapadll sneg. Včeraj zjutraj pa se je pojavila tudi prva 
poledica na nekaterih cestah ln predvsem na mostovih. Kr iv i 
*a nesreče pa so tudi vozniki sami, ker so premalo pazili 
pri vožnji. V zadnjih štirih dneh se je pripetilo na Gorenj
skem nad dvajset prometnih nesreč. Na srečo nI bilo težjih 
telesnih poškodb ali smrtnih primerov, materialna škoda pa 
znaša okoli milijon in pol dinarjev. 

PREVEČ V DESNO 
V nedeljo je peljal Jože Pe-

klaj z osebnim avtomobilom 
iz Kranja proti Ljubljani. Na 
Ljubljanski cesti v bližini 
»Petrola« je zaradi neprimer
ne hitrosti glede na novoza-
padli sneg zapeljal preveč v 
desno in to je povzročilo, da 
se je zaletel v obcestni smer
nik, kjer se je prvrnil na 
streho. Preveč v desno je za
vi l zaradi tega, ker ga je v 
tem času prehitevala voznica 
osebnega avtomobila LJ 285-
50. Materialna škoda na vo
zilu znaša okoli 150 tisoč di
narjev. 

PONESREČENCA 
J E PELJAL 
Iz Lesc proti Jesenicam je 

peljal Franci Cerar z rešilnim 
avtomobilom ponesrečenega 
Janeza Vidica. Kljub temu, 
da je imel ponesrečenec zlom
ljeno hrbtenico, voznik ni 
imel prižgane modre luči ali 
vključene sirene. Ko je pri
peljal v Moste, je peljal po 
levi strani in v ovinku mu 
Je iz nasprotne smeri pripe
ljal voznik osebnega avtomo
bila L J 305-27. Zaradi mokre 
in zasnežene ceste ter reza
nja ovinka je prišlo do trče
nja. Na srečo nI bil nihče 
poškodovan, materialna ško
da pa znaša okoli 150 tisoč 
dinarjev. 

PODRTA OGRAJA 
Po Jezerski cesti Je pripe

ljal avtobus L J 329-33. Na
sproti mu Je na nepregled
nem ovinku prii '«lj£i aix*nat 

motorist. Voznik avtobusa se 
mu je umaknil, pri tem pa 
je zapeljal toliko na desno, 
da so bila krajna kolesa na 
snegu. Pod snegom je bilo 
blato in zaradi tega ga je 
potegnilo proti obcestni ogra
j i . S stranjo avtobusa Je 
ograjo podrl v dolžini 15 me
trov. Skoda na avtobusu in 
ograji znaša nad 110 tisoč di
narjev. 

PREPOZNO ZMANJŠAL 
HITROST 
Voznik osebnega avtomo

bila K P 58-82 je vozil iz Ljub
ljane proti škofji Loki. V 
Retečah pred trgovino je na
meraval zmanjšati hitrost. 
Žal je bilo že prepozno in 
ga je zaradi snega zaneslo na 
levo stran ceste v jarek, kjer 
se je zadel v drevo in obstal. 
Na vozilu znaša škoda okoli 
70 tisoč dinarjev. 

NI UPOŠTEVAL 
SLABE CESTE 
Voznik motorja L J 18-727 

je peljal po vaški cesti iz 
Radovljice proti Lancovem. 
Z njim se je pejjal tudi Šte
fan Marinčič. Peljal je skraj
no desno s hitrostjo 50 km 
na uro. V Radovljici na Ce
sti Svobode je cesta spolzka 
in ovinkasta. Zaradi nepri
merne hitrosti ga je na bla
gem ovinku zaneslo s ceste 
in. je trčil v železno obcestno 
ograjo. Voznik se je težje 
telesno poškodoval in so ga 
odneljili v jeseniško bolniš
nico. 

PRAŠIČKI POVZROČILI 
NESREČO 

V ponedeljek je voznik 
osebnega av tomobila LJ 44-38 
odstranil v avtomobilu pred
nji sedež. Na njegovo mesto 
je položil gajbico, v kateri so 
bili trije prašički. Med vož
njo so prašički zlezli iz gaj-
bice. Voznik je krmilo izpu
stil iz rok in pričel poprav
ljati gajbico in prašičke. Za
radi slabe ceste je vozilo za
neslo v obcestno drevo, in 
sicer v bližini stanovanjskih 
barak na Gorenjesavski cesti 
v Kranju. Sopotnik se je 
težje poškodoval in so ga od
peljali v ljubljansko bolniš
nico, voznik pa le lažje; Ma
terialna škoda na vozilu zna
ša okoli 300 tisoč dinarjev. 

K A K O OPISUJE 
V L O M PREISKOVALEC? 
Vseh pet Rajhardov je 

odšlo skupaj z Janezom Ma-
lijem šestega oktobra 1963. 
leta proti hiši Janeza Žerja
va proti Plavškemu Rovtu 
nad Jesenicam. Ko so prišli 
do hiše, so toliko časa poča
kali, da so vsi domači odšli 
od doma in tedaj se je ak
cija pričela. Na steni, k i 
loči gospodarsko in stano
vanjsko poslopje, so odtrga
l i nekaj desk in zlezli skozi 
odprtino v stanovanje. Od 
tu so odšli v sobo, kjer so 
vzeli iz omare 517.920 dinar
jev, dve uri, osebno izkaz
nico, žepni nož, krušno tor
bico ter dovoljenje za sto
metrski obmejni pas. 

V preiskovalnem zaporu 
je preiskovalec zvedel, da 
Rajhard Franc kliče svojo 
ženo Albino in se zatem po
govarjata v ciganskem jezi
ku. Franc se je bal, da ona 
ne bi priznala tatvine nad 
Jesenicami. Grozil j i je, da 
jo bo pustil in se ji mašče
val, če bo kaj povedala . . . 

čez čas je Albina priznala, 
da j i je mož Franc nekoč 
izročil 80 tisoč dinarjev. K o 
so mu to povedali, je pr i 
znal, vendar se z omenjeno 

Slika prikazuje razbiti avto, k i je vozli prašičke. 
Jože Ahačič 

Foto 

vsoto ni povsem strinjal. 
Kmalu zatem so obema 
omogočili ponovni razgovor. 
Pogovarjala sta se skozi 
okno. Franc j i je povedal, 
da preiskovalec še ničesar 
ne ve o tatvini nekje nad 
Jesenicami. Ona mu je ob
ljubila, da ne bo ničesar po
vedala, pa čeprav bi jo živo 
rezali. Ko so Albino preme
stili v drugi zapor, je kmalu 
zatem točno opisala tatvino 
v Plavškem Rovtu nad Je
senicami. Pobudo za vlom je 
dal Emil Rajhard, ki je 
predlagal, da bi še pred tem 
pobili zakonca Žerjav, ven
dar so cslali drugemu pred
logu nasprotovali. 

V preiskavi je Matija Raj
hard dejal, da oblačil in 
podobnega niso jemali zara
di tega, ker iz prakse ve, da 
preiskovalni organi često-
krat ugotove storilca po 
prodanih predmetih. 

ODLOČITEV SODIŠČA 
Okrožno sodišče je na 

podlagi izjav v preiskavi 
in opravljene rekonstrukcije 
vloma obsodilo: Albino Raj
hard in Janeza Malija na 
deset mesecev zapora, Fran
ca Rajharda na tr i leta iti 
deset mesecev strogega za
pora, Kristla, Emila in Ma
tija pa na tri leta strogega 
zapora. Povrniti pa bi mo
rali žerjavu 530 tisoč di
narjev. 

Proti tej odločitvi so se 
pritožili na Vrhovno sodišče 
SRS, ki je sodbo kranjskega 
sodišča razveljavilo. 

PONOVNA RAZPRAVA 
Pred dnevi pa je senat 

okrožnega sodišča v Kranju 
pod predsedstvom Karla 
Misjaka sprejel popolnoma 
drugačno odločitev. 

Ker so vsi obtoženi uspeli 
dokazati, da so 6. oktobra 
1963. leta bili v Poljanski do
lini ali v bližin Podnarta, 
ker je dokazno gradivo zelo 
pomanjkljvo, j ih je oprosti
lo kaznivega dejanja velike 
tatvine v Plavškem Rovtu na 
Jesenicah. Pri tem je upo
števalo, da so v omari ome
njenega stjanovanja vzeli 
samo nekaj nad pol milijo
na dinarjev, ostalih 700 tisoč 
pa so pustili, kar pravi tat 
po vsej verjetnosti ne bi na
pravil. 

Obsojena sta bila samo 
Janez Mali in Franc Raj
hard. Prvi zaradi manjših 
tatvin na eno leto zapora, 
pogojno za dobo dveh let, 
drugemu pa je že Vrhovno 
sodišče SRS potrdilo kazen, 
izrečeno na prvi obravnavi 
zaradi tatvin na Jesenicah. 
• Razprava je končana. Ob-
• toženi so dokazali, da pri 
• tem poslu niso sodelovali. 
• Vendar, krivca za tatvi-
0 no v Plavškem Rovtu bo 
• treba najti! Prvič, da bo 
• za storjeno dejanje pre-
$ jel kazen ln da bo oško-
0 dovanl žerjav dobil okra-
• denl denar nazaj. 

J. Jarc 



Prodam bikca 300 kg težke
ga. Sp. B r n i k 40, Cerklje 

6004 
Prodam dve ovci z mladiči. 

Zg. Bi tnje 77 . 6005 
Prodam 3000 kg drobnega 

krompirja. S p . Bitnje 24, žab-
nica 6006 

Prodam slamoreznico. Na-
tlov v oglasnem oddelku 6007 

Prodam kravo dobro mle-
karico. T e n e t i š e 29, Golnik 

6008 
Ugodno prodam lončnice za 

kamin. K u m p Saša, Kranj, 
C K o k r š k e g a odreda 3 6009 

Prodam d v a prašiča od 80— 
100 kg t e ž k a . Naslov v oglas
nem odde lku 6010 

Prodam k r u š n o peč in levi 
vzidljiv š tedi ln ik . Prebačevo 
22, Kran j . 6011 

Prodam dva prašiča do 
100 kg t e ž k a in plemenskega 
voliča. P o d r e č a 18, Smlednik 

6012 

Prodam 1000 kg krompirja, 
češnjevek 14, Cerklje 6013 

Prodam traktor fiat — 
25 K M s plugom, motor ge
neralno urejen. Voklo 49, 
Šenčur 6014 

Prodam dobro ohranjeno 
krušno p e č . Naslov v oglas
nem odde lku 6015 

Prodam špi rovce 6 m dolge. 
Naslov v oglasnem oddelku 

6016 
Prodam t r i prašiče za rejo. 

Sr. Bela 36 ; Preddvor 6017 
Prodam t r i prašičke. Tatine 

6, Preddvor 6018 
Prodam jabolka, hruške in 

zelje v glavah. Oljševek 52, 
Preddvor 6019 

Prodam t raktor »Steijer« in 
plug o b r a č a l n i k 6020 

Štiri s tezn i magnetofon 
(Grunding) avtomat ic pro
dam. Naslov v oglasnem od
delku 6021 

Prodam gradbeni les. Kranj, 
Pot na ko lodvo r 1 6022 

Prodam 700 kg zimskih ja
bolk, cena 120—130 din. Ker-
melj M i l a n , Gorenja Dobrava 
7, Gor. vas 6023 

Prodam r d e č jedilni koren
ček 400 k g , obroče za gumi 
voz in vodno turbino. Grošelj, 
Grad 29, Cerk l j e 6024 

Ugodno prodam dvodelno 
omaro, komodo, štedilnik 
»Gorenje«, o t r o š k o posteljico 
in moško k o l o . »Rog«. Sobol-
čec, Kebetova 1, Kranj 6025 

Prodam 4 praš iče po 30—35 
kilogramov težke . Mišače 11, 
Otoče 6026 

Prodam š tedi ln ik »Goran«. 
Orehek Janez, Kokrica 202 

6027 
Prodam k ravo , ki bo konec 

meseca te le t i la . Kranj, Stare-
tova 21 ( C i r č e ) 6028 

Prodam m o p e d Colibri. Jen
ko Lado, Je lenčeva 2, Kranj 

6029 

K u p i m plemenskega vola 
do 5'JJ kg t ežkega . Sp Besni-
ca 52 6030 

Kupim nov V W ali fiat 750. 
Plačam v gotovin i Nasl. v ogl. 
odd. 6031 

Nudim sobo ženski, stari 
do 52 let za skupno gospo
dinjstvo. Ponudbe poslati pod 
poštno ležeče Radovljica pod 
»Gospodinja« 6032 

Iščem nštruktorja matema
tike in fizike za -2. razred 
gimnazije. Naslov v oglasnc\n 
oddelku 6033 

GUMBE z blagom oblači
mo, na domu. Radovljica 
Gradnikova 9 6634 

Zamenjam gradbeni mate
rial za stavbeni svet v bližini 
Kranja. Naslov v oglasnem 
oddelku 6035 

Postrežemo Vam z domači
mi krvavicami vsak petek in 
soboto, sicer vsak dan pristna 

vina in domače specialitete. 
Se priporoča gostilna B E N E -
DIK — Stražišče 6036 

Sprejmem sostanovalko-ca 
na Primskovem. Nasl. v ogl. 
odd. 6037 

Kdo mi odstopi dvosobno 
stanovanje v Kranju ali oko
lici? Cena ni ovira. Nasl. v 
oglasnem odd. 6038 

AVTO MOTO DRUŠTVO 
Škofja Loka organizira nov 
tečaj za voznike motornih 
vozil A in B kategorije. Zače
tek tečaja bo, ko bo popol-
njeno število prijavi jencev. 
Prijave sprejema pisarna Av
to moto društva Jegorovo 
predmestje 10, vsak ponede
ljek in sredo med uradnimi 
urami dopoldne in popoldne. 

Z a h v a l a 

Ob nenadni smrti našega dragega, dobrega ata 

A N D R E J A Š O R L I J A 
se zahvaljujemo dr. Hriberniku, ki je skrbel za njegovo 
zdravje, vsem, H so ga spremili na njegovi zadnji 
poti, upravi in delovnemu kolektivu KŽK-Klavnica, 
delovnemu kolektivu »Elektro«, gasilcem, Zvezi borcev, 
Zahvaljujemo se č. duhovščini za spremstvo, vsem, ki 
gasilski četi Primskovo in govorniku za slovo na grobu, 
so nam izrekli izraze sožalja ter sosedom, k i so nam 
v težkih trenutkih stali ob strani. 

JERŠINOVI 
Kranj, dne 16.11.1965 

Z a h v a l a 

Ko sme11 v neizmerni žalosti ob prerani smrti po
spremili na zadnji poti našega ljobega moža, dragega 
očeta, brata in strica 

J A N E Z A A L E Š A 
se najlepše zahvaljujemo dr. Janezu Ba jžlju za skrbno 
zdravljenje v zadnjih dneh, vsem sosedom in ostalim 
vaščanom za izkazano pomoč, vsem sosednim gasilskim 
društvom, gasilcem z Brega in poveljniku za organi
zacijo in govor ob odprtem grobu, vsem sorodnikom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje ter vsem 
darovalcem cvetja. Posebna zahvala pa vsej duhovščini. 

Žalujoči: žena Marija, sinovi Viktor, 
Andrej in Ivan z ženo, hčerki Francka 
in Darinka ter ostalo sorodstvo 

Breg ob Savi, dne 15 11.1965 

Tovarna obutve »PEKO« TRŽIČ 

p r o d a j a 

1. stroje za izdelavo obutve 
2. elektromotorje 

. Cena po dogovoru. 

Prednost pri nakupu imajo gospodarske organizacije. 
Ogled možen vsak dan od 7. do 14. ure. 

Obratna ambulanta »Sava« Kranj 
r a z p i s u j e 
prosto delovno mesto 

MEDICINSKE SESTRE 
s srednjo strokovno izobrazbo. 

Nastop službe takoj ali po dogovoru. 

Upravni odbor podjetja LTH ŠKOFJA LOKA 

ponovno razpisuje delovno mesto 

SEKRETARJA PODJETJA 
— pravnega referenta 

POGOJI: pravna fakulteta s 5 letno praksp, od tega 
3 leta v gospodarstvu, ali absolvent pravne fakultete 
z 10-letno prakso, od tega najmanj 5 let na delovnem 
mestu sekretarja podjetja. 

Delo sekretarju — pravnega referenta se opravlja s 
polovičnim delovnim časom. 

Kandidat mora vložiti ponudbo s potrebnimi dokazili 
v 15 dneh po objavi ponovnega razpisa. 

SKUPŠČINA OBČINE TRŽIČ 
r a z p i s u j e 

JAVNO LICITACIJO 
za prodajo naslednjih predmetov: 
1. Telefonska centrala: 1 zunanji vod s 50 pri

ključki 
2. Zvočna garnitura v ispravnem stanju 
3. 2 km. vzidijiva štedilnika 
4. več lončenih pečnic za peči 
5. 1 ogledalo z okvirjem in podstavkom v veli

kosti 60X90 cm 
6. 3 kom. nizki stoli, okrogli 
7. 2 kom. kavča brez blazin 
Javna licitacija bo v sredo, 24. novembra 1965 od 15. 
do lfc. ure za družbeni sektor, od 16. do 17. ure za 
zasebni sektor na sedežu občine. 
Predmete si interesent lahko ogledajo 1 uro pred raz
pisno licitacijo na sedežu občine. 

Dne 22. decembra 1965. bo 
na pokopališču v Kranju 
pokopanim na tem poko
pališču. 

ODKRITJE 
SPOMINSKE 
GROBNICE 
PADLIM 
BORCEM NOV 

Naprošamo njihove svoj
ce, da se zglasijo zaradi 
razgovora in točnejših po
jasnil čimprej e v pisarni 
našega združenja - stavba 
Skupščine občine Kranj, 
II. nadstropje, soba 215. 

Predsedstvo ZBNOV 
občine Kranj 

SOBOPLESK B L E D 
s p r e j m e 

več kvalificiranih 
SOBOSLIKARJEV in 
PLESKARJEV 

Nastop službe ^akoj ali 
po dogovoru. 

Pismene prošnje z na
vedbo strokovne izobrazbe 
pošljite na gornji naslov. 

BERITE-G LAS 
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KDO JE 
LETNA KONFERENCA ZVEZE MLADINE 

V TRŽIŠKI OBČINI 

Načrtno zaposlovanje 
za škodo ob zadnji poplavi v Železnikih? 

V škofjeloški občini so na dnevnem redu razprave o škodi, 
ki jo je prizadela voda v Poljanski in šelski dolini. Največ 
škode je bilo v Železnikih, kjer je narasla Sora odnesla jez 
in večje površine bližnjih zemljišč. 

V pripravah na letno konferenco organizacije zveze mla
dine v tržiškl občini, ki je bla v nedeljo v strelski dvorani 
na Ravnah, so se opredelli predvsem za dva pereča "problema, 
ki tareta mlade ljudi — načrtno zaposlovanje mladine in fi
nanciranje izobraževanja. 

2e sama udeležba na kon
ferenci pa je pokazala, da si 
nekih konkretnih zaključkov 
in tudi preveč plodnega dela 
konference ne moremo za
misliti. Od 55 izvoljenih de
legatov se jih je konference 
udeležilo le 32. Vabili so tudi 
predstavnike samoupravnih 
organov, udeležil pa se kon
ference ni niti eden. Včasih 
precej ostre in konkretne pri
pombe, ki jih je bilo slišati v 
razpravi, so verjetno povsem 
upravičene, žalostno pri tem 
pa je, da ni bilo zaslediti ne
ke perspektive, da bodo ti 
problemi v doglednem času 
tudi uspešno rešeni, vsaj to
liko časa še ne, dokler bo 
takšen odnos do problemov 
in dela mladih. 

Eden perečih problemov je 
vsekakor zapiranje vrat pod
jetij, še hujši pa primitivno 
iskanje notranjih rezerv v 
zmanjševanju sredstev za izo
braževanje, zmanjševanje ali 
celo odpuščanje štipendij. Pr i 
Zavodu za zaposlovanje je 
trenutno prijavljenih 88 brez
poselnih, kar ne bi bilo niti 
tako zaskrbljujoče, če pa 
upoštevamo že sprejete skle
pe posameznih delovnih or
ganizacij, da na novo ne bodo 
zaposlovale, potem se velja 
nad to številko zamisliti. Važ
na je tudi ugotovitev, da se 

je v tem kratkem času v tu
j ini že zaposlilo 24 ljudi, od 
teh je 75 % kvalificiranih. 
Prav ti kvalificirani delavci 
pa imajo take poklice, k i jih 
v Tržiču še vedno potrebuje
jo, na primer zidarji, mizarji, 
natakarji itd. 2e to kaže na 
precej čuden odnos naših de
lovnih organizacij do zapo
slovanja kvalificirane delov
ne sile. 

Ob vsem tem gotovo ostane 
odprto vprašanje, kako se 
bodo sedaj znašli v delovnih 
organizacijah in kakšne k r i 
terije bodo imeli pri zapo
slovanju. Vprašanje je tudi, 
kako jim bo uspelo vcepiti 
spoznanje, da je pogoj za 
večjo produktivnost in boljše 
gospodarske rezultate izo
brazba ljudi. 
lil 
— » IZŠLA JE 8. ŠTEVILKA 

Toda razpravljajo samo o 
škodi, k i znaša preko 100 mi 
lijonov dinarjev, nihče pa no
če pokazati tudi* krivce. Ne
kateri sodijo, da je za škodo 
odgovorna Vodna skupnost 
Gorenjske, drugi domnevajo, 
da je delno krivo tudi pod
jetje NIKO Železniki, k i bi 
jez za časa lahko popravilo. 

O tem so govorili tudi na 
zadnjem zboru volilcev v Že
leznikih, kjer so predstavniki 
občine povedali, da je le 
krivo podjetje NIKO. 

Ob ustanovitvi Vodne skup
nosti Gorenjske je NIKO 
prepustil jez v Železnikih v 
upravljanje novoustanovlje
nemu podjetju, k i naj bi 
skrbel za nadaljne vzdrževa
nje in popravilo vseh objek
tov na Sori. Zato so morali 
tudi vsako leto plačevati v 
vodni sklad. Od leta 1960 je 
vplačalo samo to podjetje 13 
milijonov dinarjev. Vendar 
vodna skupnost v letu 1965 v 
svojem planu ni predvidela 
vzdrževanja vodnih objektov 
v Selški dolini. 

(II 
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Letnik I 
November -december 1385 
\\. 8 Cena 00 dinarjev 

je tukaj Se pra?.i'n prostor Zakaj' 

IŠČEMO NOVO IME ZA NAS MESEČNIK 
ZA NOVO IME DAMO IO0.COO DINARJEV! 

Podjetje NIKO je Vodno 
skupnost v Kranju dovolj 
zgodaj opozarjalo, da naj po
pravi jez. Zmeraj so dobili 
odgovor: »Nimamo sredstev, 
ko bo škoda večja pa bomo 
sredstva že nekako dobili.« 
Po neštetih investicijah je 
prišla v Železnike ekipa se
zonskih delavcev. Prišli so 
obnavljati jez.. Po izjavah 
domačinev in krajevne skup
nosti v Železnikih pa med 
temi ljudmi ni bilo ustrezne
ga strokovnega kadra. Usod
nega dne je narasla Sora, jez 
odnesla in zaradi tega še vse 
obrambne zidove ob Sori. 
Stroški popravil bi bili , ko Je 
bil še čas, znatno manjši, da
nes pa bo verjetno težko do
biti težke milijone za obnovo 
vseh porušenih objektov ob 
Sori. Toda če ne bomo nič 
ukrenili bo lahko škoda še 
veliko večja. Strokovnjaki 
pravijo, da bo ob ponovni 
poplavi verjetno močno ogro

ženo podjetje L IP Češnjica.' 
Na vodni skupnosti v Kra

nju so obljubili, da bodo jez 
ko bo voda upadla takoj zgra
dili . Toda to so bile samo 
obljube. Morda bo republiški 
sklad pomagal pri rešitvi tega 
vprašanja? 

Vredno je omeniti tudi tô  
da je bila delovna ekipa, ki 
je bila prišla v Železnike, da 
popravi jez poleg nestrokov
nosti tudi zelo neproduktiv
na. Ko so se N domačini prito
ževali so to ekipo končno le 
odslovili. 
# Taki so pereči problemi 
© po poplavi v Železnikih, 
f) toda o nadaljnih razpra-
# vah naj bodo obravnave 
D bolj objektivne in naj se 
# končno tudi pokaže krivi-
9 ca, k i je zaradi malomar
ni nosti odgovoren za škodo. 
H Prebivalci Železnikov so 
# preplašeni in se sprašuj e-
# jo, kaj bo če bo Sora spet 
G narasla. Zato naj se preko 
% zime le zagotovijo in pri-
# pravijo sredstva ter na-
# črte za pametno rešitev 
# tega vprašanja. 

AS 

PRED SEJO SKUPŠČINE SKOFJA LOKA 

Pripombe kmetov 
Skofja Loka, 16. novembra — Strokovne službe pri občin

ski skupščini Skofja Loka so razposlale odbornikom gradivo o 
zadevah, k i so na dnevnem redu za sejo obeh zborov občinske 
skupščine, k i bo jutri, v sredo 17. novembra. Odborniki bodo 
morali reči svoje o divjih gradnjah, o poslovanju gospodarskih 
organizacij do konca septembra, o delovanju kmetijske zadru
ge, o prispevkih občanov, o emblemu in zastavi te občine, o 
potnih stroških in nekaterih drugih zadevah. 

Pred dnevi smo dobili na Gorenjskem prvi sneg. Na sliki Srednji vrh pri Martuljku v novi 
odeji, ki je nekatere prehitela, druge pa razveselila. V ozadju špikova skupina — foto F* 
Pcrdan 

Največ občanov se zanima 
za razpravo in zaključke o 
K Z in o sodelovanju kmeto
valcev s to organizacijo. Za
druga je namreč zelo razvi
la sodelovanje s kmetovalci. 
Kmetje so v glavnem tudi za
dovoljni z različnimi oblikami 
kooperacije, k i j im olajša 
mnogo skrbi pri nabavi se
men, surovin, zadruga jim 
daje pomoč v strokovnih na
svetih, tehniki in podobno. 
Kljub temu pa imajo kmetje 
tudi upravičene pripombe, 
češ da zadruga z dobički pri 
odkupih in ob sodelovanju z 
njimi pokriva izgubo v lastni 
proizvodnji, ker zaposleni 
delavci nimajo pravega odno
sa do dela. Nekateri kmetje 
na Trati pravijo na primer, 
da so bolje gospodarili pred 
združitvijo s sedanjo kmetij
sko zadrugo, da so takrat 
imeli več sredstev za razšir
jeno reprodukcijo in želijo 
ponovno osamosvojitev. Take 
pripombe so tudi drugod. 

Čeprav je res, da so se taka 
stališča izoblikovala v neka
terih krajih okrog Škofje 
Loke in po dolinah zaradi 
nezadostne obveščenosti ozi
roma seznanjanja kmetoval

cev o delovanju kmetijske 
zadruge, je pa vendar tudi 
res, da bo verjetno morala 
zadruga spremeniti nekatere 
oblike kooperacije, jih pri la
goditi novim razmeram in pri 
tem upoštevali težnje indivi
dualnega kmetovalca. Stališče 
o tem bodo pač morali spre
jeti odborniki. 

K.M. 

Izdaja ln tiska CP -Go
renjski tisk« Kranj, Koro
ška cesta 8. Naslov ured
ništva: Kranj, Cesta Sta
neta Žagarja 27 in uprave: 
Kranj, Koroška cesta 8. 
TekočI račun pri NB v 
Kranju 515-1-135. Tele
foni redake. 21-835, 22-152 
uprava in tiskarna 21-190, 
21-475, 21-897. Naročnina 
letno 2000, mesečno 170 di
narjev. Cena posameznih 
številk 40 din. Mali oglasi 
za naročnike 40, ca nena-
ročnike 50 din beseda. Ne
plačanih oglasov ne ob

javljamo 




